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OKRĘG 1
1. JAŹDZIK Jarosław
2. CHOJECKA Anna
3. WASZEWSKA Małgorzata
4. PAŁUSKA Emilia
5. KURSA Andrzej
6. TRACZYK Maciej
7. STEFANIAK Danuta

OKRĘG 2
1. CHWIŁOC-FIŁOC Grzegorz
2. SZAFARZ Magdalena
3. SZAFRAŃSKI Robert
4. MIELCZAREK Marek
5. CHOROŚ Marcin
6. PISARSKA Beata
7. GUZEWICZ Ewa
8. PNIEWSKI Paweł

OKRĘG 3
1. LUŻYŃSKA Agnieszka
2. STOSIO Marlena
3. POLOWCZYK Arkadiusz
4. SZAFRAŃSKA Dagmara
5. LIPKA Tomasz
6. MIKOSZ Ksawery
7. ORYCH Jacek

Kandydaci Komitetu Wyborczego Wyborców Burmistrza Jacka Orycha do Rady Miasta Marki:

Materiał wyborczy KWW Burmistrza Jacka Orycha

OKRĘG 4
1. NADOLSKI Andrzej
2. PASZKIEWICZ Urszula
3. LIS Przemysław
4. JAROŃ Lilianna
5. KLIMOWICZ  Karolina
6. ZAWADZKA Jolanta
7. PIETRUCHA Dariusz

Inni wojują na górze, my pracujemy na dole. Tak najprościej można  
zestawić to, co się w polskiej polityce w ostatnich latach, z tym,  
co obserwowaliśmy w naszym mieście. Do ostatnich wyborów 
samorządowych szliśmy z hasłem „Tak, zmieniamy Marki’.  
I słowa dotrzymaliśmy. Byliśmy z dala od polityki, za to od razu  
rzuciliśmy się w wir pracy na rzecz miasta i jego mieszkańców. 
Pięć ostatnich lat to pasmo inwestycji i projektów społecznych,  
które poprawiały komfort życia w mieście. Szkoły, drogi, kanalizacja,  
zabytki – długo moglibyśmy wyliczać... Wystarczy wejść na stronę  
inwestycje.marki.pl, by zobaczyć co się w ostatnich latach w naszym mieście 
działo. To także najlepszy dowód, że nie składaliśmy pustych deklaracji.  

Choć wcale nie był to łatwy okres dla samorządów, bo mierzyliśmy się 
z pandemią, skutkami wojny i redukowaniem przez władzę centralną 
naszych wspólnych dochodów w dobie wysokiej inflacji. 
Tak, wiemy, że jest jeszcze wiele do zrobienia. Dlatego znów idziemy  
do wyborów jako Komitet Wyborczy Wyborców Burmistrza Jacka Orycha. 
To my wybudziliśmy miasto z marazmu inwestycyjnego, to my je 
zmienialiśmy, to my gwarantujemy utrzymanie tego kursu. Nasi kandydaci 
to mieszanka doświadczenia, energii i pracowitości. To ludzie czynu,  
a nie jałowych dyskusji. Ponownie łączy nas to samo hasło wyborcze  
„Tak, zmieniamy Marki"! Możecie być pewni, że znów wypełnimy je czynami!
Do zobaczenia w lokalach wyborczych 7 kwietnia!

Rozliczenie programu z 2018 roku
Jednym z priorytetów mijającej kadencji było powiększenie i unowocześnienie mareckiej bazy oświatowej. Równie istotna  
była dla nas budowa infrastruktury drogowej. W ciągu ostatnich 5 lat zmodernizowaliśmy ponad 50 mareckich ulic lub ich 
odcinków. Zadbaliśmy o nasze zabytki, rozbudowaliśmy sieć kanalizacji sanitarnej i system monitoringu miejskiego.  
W sumie zrealizowaliśmy kilkaset inwestycji, które skwapliwie odnotowujemy na stronie inwestycje.marki.pl. Oczywiście 
inwestycje to nie  wszystko, czym zajmuje się samorząd. Mijająca kadencja to także wiele inicjatyw i programów społecznych, 
sportowych i kulturalnych. Poniżej przedstawiamy esencję tego, w jaki sposób zmieniały się Marki w ciągu ostatnich 5 lat.

EDUKACJA
↗  Oddaliśmy do użytku Mareckie Centrum
      Edukacyjno-Rekreacyjne (MCER) przy Wspólnej 

(szkoła, basen, hala sportowa, boiska)
↗  Rozbudowaliśmy i wyremontowaliśmy 

Szkołę Podstawową nr 2 przy Szkolnej
↗  Postawiliśmy budynki przedszkolne:  

przy ul. Okólnej i przy ul. Dużej 
↗  Utworzyliśmy i wyremontowaliśmy filię 

SP3 przy ul. Dużej
↗  Intensywnie doposażaliśmy mareckie 

szkoły w najnowocześniejszy 
sprzęt dydaktyczny.

↗  Rozszerzaliśmy pakiet zajęć pozalekcyjnych 
oraz wprowadzaliśmy klasy sportowe

INFRASTRUKTURA
↗  Zrealizowaliśmy ok. 50 inwestycji drogowych
↗  Zdobywaliśmy i zdobywamy rządowe, 

unijne i samorządowe dofinansowania 
na kolejne inwestycje

↗  Uruchomiliśmy gminny program 
przebudowy gruntówek na asfaltówki

↗  Modernizowaliśmy i będziemy 
modernizować oświetlenie drogowe

↗  Rozbudowaliśmy sieć dróg rowerowych
↗  Utworzyliśmy Skwer Pamięci Narodowej 

i zrewitalizowaliśmy kamienice Briggsów

EKOLOGIA
↗  Rozbudowaliśmy sieć kanalizacji 

sanitarnej o ponad 14 km
↗  Wybudowaliśmy drugą stację uzdatniania 

wody
↗  Finansowaliśmy likwidację pieców-

kopciuchów

↗  Zdobyliśmy dotację na wymianę starych 
pieców w domach komunalnych

↗  Kontynuowaliśmy akcję sterylizacji, kastracji 
i znakowania psów i kotów domowych

POLITYKA SPOŁECZNA
↗  Obsługiwaliśmy wielu programów 

socjalnych, które powstały na szczeblu 
rządowym po wybuchu wojny na Ukrainie 
(40+, 300+, węgiel, drewno, dopłaty 
energetyczne)  

↗  Uruchomiliśmy Punkt Informacyjno-
Konsultacyjny (PiK) pomagający

     mieszkańcom borykającym się z problemami
↗  Wdrożyliśmy projekt „Aktywny Senior” 

przez CAF3 (zajęcia ruchowe, warsztaty 
kreatywne, lekcje angielskiego)

↗  Świadczyliśmy usługi opiekuńcze dla 
seniorów i osób z niepełnosprawnościami

↗  Realizowaliśmy autorski program 
„Odzyskać Dziecko”, skierowany 
do rodziców, których dzieci zostały 
umieszczone w pieczy zastępczej. 

KULTURA
↗  Zorganizowaliśmy mnóstwo wydarzeń 

plenerowych: weekendowe akcje wakacyjne, 
Dni Marek, jarmarki świąteczne, olimpiady 
przedszkolaków, kino letnie. 

↗  Sprawiliśmy, że sceny MCER oraz MOK 
w każdy weekend tętniły i będą tętnić 
życiem. Na ich deskach pojawiali się znani 
i lubiani wykonawcy

↗  Rozszerzyliśmy ofertę zajęć dla seniorów
↗  Nakręciliśmy film „Pamiętajcie”, opowiadający 

o wojennych losach mieszkańców Marek

KOMUNIKACJA
↗  Zwiększyła się częstotliwość kursowania 

autobusów 
↗  Linie „L” wjechały w boczne ulice miasta
↗  Wymieniliśmy stare wiaty przystankowe 

na nowoczesne
↗  Utrzymaliśmy finansowanie pierwszej 

strefy biletowej
↗  Zwiększyliśmy liczbę stacji roweru 

miejskiego

MARKI OBYWATELSKIE
↗  Zgodnie z obietnicą konsultowaliśmy 

z mieszkańcami najważniejsze programy 
miejskie

↗  Zwiększyliśmy kwotę przeznaczoną na 
Marecki Budżet Obywatelski do 800 tys. zł

↗  Wspieraliśmy finansowo i lokalowo (CAF3) 
organizacje pozarządowe

↗  Utworzyliśmy Młodzieżową Radę Miasta

BEZPIECZEŃSTWO
↗  Dofinansowaliśmy zakupy sprzętowe 

mareckich strażaków
↗  Doświetlaliśmy przejścia dla pieszych

↗  Rozbudowaliśmy sieć monitoringu miejskiego
↗  Prowadziliśmy zajęcia z bezpieczeństwa 

ruchu drogowego

SPORT I REKREACJA
↗  Otworzyliśmy Park Wolontariuszy  

– miejsce spotkań na świeżym powietrzu
↗  Oddaliśmy do użytku infrastrukturę 

sportową MCER oraz SP2
↗  Budowaliśmy i modernizowaliśmy place 

zabaw
↗  Przeprowadziliśmy konsultacje społeczne 

w zakresie zagospodarowania sąsiedztwa 
zbiornika Konne

↗  Uruchomiliśmy nowe sekcje w naszym  
klubie Marcovia Marki

ADMINISTRACJA
↗  Uruchomiliśmy nowy kanał komunikacji 

z mieszkańcami – aplikację mMieszkaniec
↗  Wprowadziliśmy możliwość rezerwacji 

terminu wizyty w urzędzie
↗  Uruchomiliśmy możliwość pobierania 

wniosków oraz wysyłania ich przez internet 
↗  Wprowadziliśmy system „kolejkowy” w urzędzie
↗  Przygotowaliśmy urząd miasta pod kątem 

obsługi osób z niepełnosprawnościami

Szczegółowe rozliczenie naszego programu znajdziecie Państwo na stronie radnimarek.pl. Zapraszamy do lektury!
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10 punktów na 5 lat
Oto program Komitetu Wyborczego Wyborców 
Burmistrza Jacka Orycha

Co łączy Mareckie Centrum Edukacyjno-Rekreacyjne, rozbudowaną Szkołę Podstawową nr 2, dwa nowe budynki przedszkolne, 
Park Wolontariuszy, solidny pakiet wyasfaltowanych dróg i wyremontowane kamienice Briggsów?  
To tylko kilka przykładów z wielu inwestycji oddanych w tej kadencji, które najlepiej potwierdzają, że dotrzymaliśmy słowa 
danego w kampanii 2018 r. Obiecaliśmy, że będziemy zmieniać Marki i – wbrew obiegowym opiniom – robiliśmy to.  
Dlatego w tej kampanii trzymamy się sprawdzonego hasła „Tak, zmieniamy Marki!” z istotną modyfikacją.  
Podkreślamy w nim sformułowanie „my”, bo udowodniliśmy, że nie rzucaliśmy słów na wiatr i że jesteśmy gwarantem  
kolejnych zmian. Bo roboty jest jeszcze dużo. Opowie o tym nasz program. 

↗  TAK, dalej będziemy  
stawiać na oświatę

•	 	Wybudujemy	 pierwszy	 miejski	 żłobek	
z	 oddziałami	 przedszkolnymi	 przy	 ul.	
Zygmuntowskiej.	Będzie	to	początek	bu-
dowy	kompleksu	edukacyjnego,	w	które-
go	skład	wejdą	także	szkoła	podstawowa	
dla	1200	uczniów	wraz	z	zapleczem	spor-
towym	składającym	się	z	wielofunkcyjnej	
hali	oraz	kompleksu	boisk	zewnętrznych	
i	placu	zabaw	dla	najmłodszych.	Będzie	
to	 taki	mini	MCER	–	 inwestycja,	 która	
znacząco	poprawi	sytuację	w	mareckiej	
oświacie	i	odciąży	szkoły	SP1	oraz	SP2.	

•	 	Planujemy	budowę	kolejnego	 żłobka	 –	
tym	razem	przy	ul.	Dużej.	Wszak	Marki	to	
przede	wszystkim	miasto	ludzi	młodych!

•	 	Zamierzamy	 rozbudować	 szkołę	 przy	
ul.	Dużej	o	dodatkowe	skrzydło	z	nowo-
czesnymi	 salami	 lekcyjnymi	 oraz	 kom-
pleksowo	wyremontować	halę	sportową	
–	mamy	na	tę	inwestycję	komplet	doku-
mentacji.

•	 	Dobrze	wiemy,	że	nie	mury	czynią	szko-
ły,	dlatego	będziemy	wdrażać	nowocze-
sne	 narzędzia	 edukacyjne,	 korzystając	
z	 możliwości,	 jakie	 daje	 współczesna	
technologia.	Możemy	z	czystym	sumie-
niem	obiecać,	że	baza	dydaktyczna	ma-
reckich	 placówek	 oświatowych	 będzie	
jeszcze	lepsza!

•	 	Będziemy	 dalej	 rozwijać	 innowacyjne	
programy	edukacyjne	z	zakresu	bezpie-
czeństwa	ruchu	drogowego	skierowane	
do	przedszkolaków	oraz	uczniów	marec-
kich	szkół.	Niech	nasze	miasteczka	ruchu	
drogowego	nadal	tętnią	życiem.

↗  TAK, dalej będziemy budować  
marecką infrastrukturę

•	 	Potężnego	impulsu	dostanie	rozpoczęty	
w	 tej	 kadencji	 program	 zamiany	 dróg	
gruntowych	w	asfaltowe.	Już	rozstrzyga-
my	przetarg,	w	wyniku	którego	w	ciągu	
dwóch	najbliższych	lat	nową	nawierzch-
nię	 uzyska	 30	dróg	 lub	 ich	 odcinków.	
Pozyskaliśmy	na	 ten	 cel	 pokaźne	 środ-
ki	 zewnętrzne	 –	 ponad	 13	 milionów 
złotych.

•	 	Tam,	gdzie	nie	mamy	pełnej	własności	
gruntów,	 będziemy	 utwardzali	 drogi	
z	pomocą	destruktu	–	kruszywa	pokry-
tego	emulsją	asfaltową.	Dzięki	rozstrzy-
gniętemu	przetargowi	kolejne	drogi	po-
wstaną	już	w	najbliższych	miesiącach.	

•	 	Do	 skutku	 będziemy	 szukać	 partnera	
do	 budowy	 tzw.	 czteropaku,	 czyli	 ulic	
Karłowicza-Sobieskiego-Modrzewiowej,	
Granicznej,	 Lisa-Kuli	 i	 Mickiewicza.	
Mamy	niezbędną	dokumentację	i	wszyst-
kie	pozwolenia.	To	będzie	nasz	priorytet	
w	inwestycjach	drogowych.

•	 	Zrealizujemy	duże	inwestycje	drogowe,	
na	które	zdobyliśmy	dotacje	m.in.	Wilczą	
i	Ząbkowską.	Poszukamy	zewnętrznego	
wsparcia	m.in.	na	budowę	Jagiełły	(cze-
kamy	 na	 rozstrzygnięcie	 naboru)	 oraz	
Żeromskiego	(posiadamy	gotową	doku-
mentację).

•	 	Zadbamy	o	lepsze	oświetlenie	mareckich	
ulic.	Dzięki	uzyskanej	dotacji	wymieni-
my	stare	oprawy	sodowe	na	nowoczesne	
LED,	które	dają	jaśniejsze	światło	i	zuży-
wają	mniej	energii.	

•	 	Będziemy	 kontynuować	 rozpoczęty	
w	ubiegłej	kadencji	proces	doświetlania	

przejść	dla	pieszych	–	bezpieczeństwo	jest	
i	będzie	naszym	priorytetem.	Bezpieczne	
i	doświetlone	pasy	są	obowiązkowym	ele-
mentem	każdego	projektu	drogowego.

•	 	Mareckie	zabytki	przeszły	prawdziwą	me-
tamorfozę,	ale	nie	jest	to	nasze	ostatnie	
słowo	w	tym	zakresie.	Przygotowaliśmy	
dokumentację	na	potrzeby	modernizacji	
elewacji	Mareckiego	Ośrodka	Kultury.	Po	
rewitalizacji	naszych	kamienic	przystąpi-
my	do	etapu	zagospodarowania	 terenu	
miedzy	 nimi	 według	 opracowanej	 już	
koncepcji.	Będziemy	sięgać	po	wszelkie	
dotacje,	aby	zrewitalizować	fabrykę	oraz	
pałac	Briggsów	(obecnie	z	pozyskanych	
środków	wymieniamy	tam	stolarkę	okien-
ną).

↗  TAK,polityka społeczna 
i zdrowie są dla nas bardzo 
ważne

•	 	Zajmiemy	 się	 jednym	 z	 największych	
problemów	XXI	wieku.	Będziemy	nieść	
bezpłatną	pomoc	psychologiczną	 i	 psy-
chiatryczną	dla	dzieci,	młodzieży	 i	 ich	
rodzin	przez	Centrum	Wspierania	Rodzin	
„Pomost”,	które	otworzyliśmy	już	w	mar-
cu	tego	roku.	Opracowaliśmy	dodatkowy	
program	wsparcia	psychologicznego	dla	
uczniów	najstarszych	klas	szkoły	podsta-
wowej.		

•	 	Wdrożymy	lokalny	program	ochrony	osób	
małoletnich	 przed	 krzywdzeniem	m.in.	
poprzez	 wykorzystanie	 bezpłatnej	 apli-
kacji	 służącej	do	zgłaszania	przypadków	
przemocy.	W	dwóch	mareckich	szkołach	
(SP1	i	SP4)	to	rozwiązanie	już	działa.	

•	 	Dzięki	OPS	w	Markach	będziemy	konty-
nuować	programy	dedykowane	seniorom	
oraz	osobom	ze	szczególnymi	potrzeba-
mi,	 takie	 jak:	 asystent	 osoby	niepełno-
sprawnej,	 taksówka	dla	seniora,	opieka	
wytchnieniowa,	 zwiększymy	dostęp	do	
systemu	e-opasek	monitorujących	para-
metry	życiowe	i	ratujących	życie.

•	 	Opracujemy	koncepcję	utworzenia	i	pro-
wadzenia	mieszkań	wspomaganych	dla	
osób	z	niepełnosprawnościami.

•	 	Będziemy	 rozwijać	programy	 zdrowot-
ne	 (Szkoła	Rodzenia)	 oraz	 edukacyjne	
(Szpital	Ratownika	Cegiełki).

•	 	Wprowadzimy	do	szkół	i	przedszkoli	warsz-
taty	z	higieny	cyfrowej	i	edukacji	medialnej	
(w	tym	również	dla	rodziców).

•	 	Zaprojektujemy	 Centrum	 Usług	
Społecznych,	które	zaoferuje	dostęp	do	
szerokiego	wachlarza	usług	publicznych.

•	 	Nieustannie	będziemy	rozwijać	ofertę	dla	
środowisk	senioralnych	w	ramach	zajęć	
Aktywny	Senior.

•	 	Wspólnie	 z	 samorządem	 powiatowym	
uruchomimy	w	kwietniu	poradnię	psy-
chologiczno-pedagogiczną	dla	mieszkań-
ców	Marek.

↗  TAK dla sportu i rekreacji

•	 	Dzięki	 zdobytym	w	mijającej	 kadencji	
dotacjom	 będziemy	 sukcesywnie	 mo-
dernizować	oraz	budować	place	zabaw.	
Opracowaliśmy	dokumentację	dla	dzie-
więciu	 lokalizacji	 rozrzuconych	w	 róż-
nych	 częściach	miasta	 –	 a	 konkretnie:	
wyremontujemy	place	zabaw	przy	Szkole	
Podstawowej	nr	3,	Szkole	Podstawowej	
nr	1	oraz	przy	ul.	Dmowskiego,	Grażyny,	
Głównej,	Wspólnej,	 a	 także	wybuduje-
my	nowe	place	przy	ul.	Jasnej	i	Okólnej.	
Rozbudujemy	 ogród	 zmysłów	 przy	
Wilczej.	 I	 to	nie	nasze	ostatnie	słowo	–	
w	planach	mamy	też	zagospodarowanie	
Placu	Zgody	na	Zieleńcu.	Na	te	inwesty-
cje	mamy	pozyskane	środki	zewnętrzne.	
Oczywiście	w	miarę	możliwości	będziemy	

tworzyli	nowe	miejsca	rekreacji	i	zabawy	
dla	najmłodszych.

•	 	Z	już	pozyskanych	środków	zewnętrznych	
zmodernizujemy	najstarszego	mareckie-
go	Orlika	przy	ul.	Stawowej.	Pozyskamy	
środki	na	prace	przy	drugim	Orliku	–	przy	
Okólnej.	

•	 	Będziemy	 kontynuować	 modernizację	
stadionu	Marcovii	przy	ul.	Wspólnej	12.

•	 	Po	szerokich	konsultacjach	przygotowali-
śmy	kompleksowy	plan	zagospodarowa-
nia	 terenu	wzdłuż	ul.	Stawowej	między	
Konnymi	a	Brzozową.	Pojawią	się	tu	strefa	
rekreacji	dla	dzieci,	młodzieży	i	dorosłych,	
przyjazne	miejsca	do	spędzenia	wolnego	
czasu	nad	wodą,	stanowiska	dla	wędkarzy,	
pomosty,	miejsca	piknikowe	i	dużo,	dużo	
więcej	atrakcji.	

•	 	Latem	tego	roku	przeprowadzimy	remont	
sali	sportowej	w	SP5	przy	Wczasowej.

•	 	Będziemy	wspierać	finansowo	lokalne	klu-
by	sportowe,	by	oferta	dla	dzieci	i	młodzie-
ży	nadal	była	na	bardzo	wysokim	pozio-
mie.	Nawiążemy	współpracę	 z	nowymi	
klubami	 i	 sekcjami,	by	poszerzyć	ofertę	
sportową	o	dodatkowe	dyscypliny.

•	 	Zorganizujemy	 zajęcia	 ruchowe	 dla	
wszystkich	 grup	wiekowych	 –	 od	 naj-
młodszych	do	 seniorów,	wykorzystując	
w	pełni	nową	infrastrukturę	sportową.

•	 	Przygotujemy	pierwszy	w	Markach	profe-
sjonalny	wybieg	dla	psów	–	psi	tor	prze-
szkód.	Wyznaczyliśmy	 już	miejsce	pod	
tę	inwestycję.

↗  TAK, stawiamy na kulturę

•	 	Sceny	MCER	 i	MOK	 już	 tętnią	 życiem.	
Możecie	być	pewni,	że	zobaczycie	na	nich	
jeszcze	więcej	widowisk,	spektakli,	poka-
zów	 i	 znanych	wykonawców.	Czekamy	
też	na	Wasze	pomysły!

•	 	Rozbudujemy	ofertę	ciekawych	zajęć	dla	
dzieci	i	seniorów.

•	 	Mocną	stroną	Marek	są	wydarzenia	ple-
nerowe.	Będziemy	 je	pielęgnować.	Dni	
Marek,	kino	letnie,	potańcówki,	wakacyj-
ne	wydarzenia	w	Parku	Wolontariuszy	–	
te	imprezy	są	najlepszym	zaprzeczeniem	
tezy,	że	w	Markach	nic	się	nie	dzieje

•	 	Nowym,	 coraz	 aktywniejszym	 punk-
tem	 na	 kulturalnej	 mapie	 Marek	 jest	
Biblioteka	Publiczna.	Spodziewajcie	 się	
ciekawych	 zajęć,	 interesujących	 spo-
tkań	 i	 coraz	 szerszego	 księgozbioru,	
by	dostęp	do	książek	był	bardziej	przy-
stępny.	 Zwiększymy	 liczbę	 bardzo	 po-

pularnych	kodów	do	platformy	Legimi.	
Zainstalujemy	ogólnodostępny	książko-
mat	 i	zwiększymy	 liczbę	miejsc	dla	bo-
okcrossingu.

↗  TAK, sprawna i szeroka oferta 
komunikacyjna

•	 	Uruchomimy	wewnętrzną	komunikację	
miejską,	która	będzie	bezpłatna	dla	po-
siadaczy	Mareckiej	 Karty	Mieszkańca.	
Tak,	by	można	było	ze	Strugi,	Zieleńca	
czy	okolic	ul.	Ząbkowskiej	dojechać	na	
basen,	salę	widowiskową,	do	przychod-
ni,	marketu	czy	po	prostu	dostać	się	do	
linii	autobusowych	jeżdżących	wzdłuż	al.	
Piłsudskiego	do	stolicy.

•	 	Utrzymamy	 pierwszą	 strefę	 biletową	
w	naszym	mieście	 (by	 każdy	mieszka-
niec	mógł	płacić	mniej	za	bilety	komuni-
kacyjne	niż	w	innych	gminach).	O	takiej	
strefie	marzą	mieszkańcy	wielu	 innych	
miejscowości	wokół	Warszawy.

•	 	Rozbudujemy	 sieć	 dróg	 rowerowych.	
Planujemy	 je	 wybudować	 m.in.	 przy	
modernizowanej	Wilczej	 i	Ząbkowskiej.	
Skutecznie	będziemy	pozyskiwać	 środ-
ki	 zewnętrzne	 na	 modernizację	 al.	
Piłsudskiego,	gdzie	głównym	elementem	
przebudowy	są	właśnie	drogi	rowerowe	
i	chodniki	–	pierwszy	odcinek	w	Strudze	
przy	M1	już	został	oddany	do	użytku.

•	 	Wiedząc,	jak	popularnym	środkiem	trans-
portu	w	Markach	jest	rower,	rozbudujemy	
sieć	krytych	wiat	rowerowych	w	uczęsz-
czanych	punktach	miasta.

↗  TAK, Marki jeszcze bardziej  
obywatelskie

•	 	Zwiększymy	kwotę	Mareckiego	Budżetu	
Obywatelskiego	do	miliona	złotych.	Nasi	
mieszkańcy	mają	 fantastyczne	pomysły,	
dlatego	będą	bezpośrednio	decydować	
o	większej	puli	pieniędzy.

•	 	Mamy	 już	w	naszym	mieście	Marecką	
Radę	 Seniorów	 oraz	 Marecką	 Radę	
Pożytku	Publicznego.	Niech	również	głos	
zabierze	młode	pokolenie	i	dzieli	się	swo-
imi	pomysłami.	W	tym	celu	utworzymy	
Młodzieżową	Radę	Miasta	Marki	 –	 ten	
proces	już	trwa.

•	 	Zagospodarujemy	dawny	budynek	kolejo-
wy	w	Strudze	przy	placu	ks.	Markiewicza	
–	 tak,	 by	 powstało	 tam	 CAF3	 bis, 
czyli	miejsce	spotkań	i	integracji	miesz-
kańców	północnej	części	miasta.

•	 	Nadal	naszym	priorytetem	będzie	współ-
praca	z	mareckimi	organizacjami	poza-
rządowymi.	Będziemy	promować	trzeci	
sektor	 i	 prowadzić	 dialog	obywatelski,	
w	 którym	 głos	 organizacji	 pozarządo-
wych	w	sprawach	publicznych	będzie	wy-
słuchany.	Stworzymy	internetową	mapę	
aktywności	 organizacji	 pozarządowych	
z	podaniem	ich	obszarów	działalności.

•	 	Wiele	wydarzeń	 sportowych,	 kultural-
nych	i	rozrywkowych	nie	mogłoby	się	od-
być	gdyby	nie	organizacje	pozarządowe	
i	grupy	sąsiedzkie.	Będziemy	wspierać	te	
cenne	inicjatywy	oferując	wsparcie	orga-
nizacyjne,	techniczne	i	finansowe.	

↗  TAK dla bezpiecznych Marek

•	 	Rozpoczniemy	budowę	centrum	bezpie-
czeństwa	miasta.	 Pod	 jednym	dachem	
znajdą	 się:	 ochotnicza	 straż	 pożarna	
(nowa	remiza),	miejski	monitoring	oraz	
miejsce	dla	karetki	pogotowia.

•	 	Będziemy	dalej	utrzymywać	i	rozwijać	ca-
łodobowy	telefon	alarmowy,	pod	którym	
można	zgłaszać	wiele	bieżących	spraw:	
od	dzików	i	wysypisk,	po	lokalne	zagro-
żenia,	 takie	 jak	podtopienia,	czy	powa-
lone	drzewo	(marecki	telefon	alarmowy:	
501	437	802).

•	 	Tak	jak	w	tej	kadencji	–	będziemy	dopo-
sażać	mareckich	strażaków	w	niezbędny	
sprzęt	 ratowniczy,	 jak	 również	współfi-
nansować	kursy	 i	 szkolenia	–	by	dzięki	
ich	bezinteresownej	pracy	czuć	się	bez-
pieczniej.

•	 	Zmodernizujemy	i	rozbudujemy	system	
miejskiego	monitoringu	o	kolejne	punkty.

•	 	W	kolejnych	punktach	na	mapie	Marek	
pojawią	się	defibrylatory	AED.

↗  TAK, chcemy,  
by Marki były ekologiczne

•	 	Przede	wszystkim	 zadbamy	 o	 czystsze	
powietrze.	I	nie	rzucamy	słów	na	wiatr.	
W	 tej	 kadencji	 uzyskaliśmy	dotację	na	
wymianę	starych	źródeł	ciepła	na	nowe	
w	 domach	 komunalnych.	 Efekty	 tego	
procesu	poczujemy	już	jesienią.	Już	trwa	
wymiana	170	kopciuchów!

•	 	Nadal	będziemy	dotować	wymianę	sta-
rych	pieców	na	nowe	przez	prywatnych	
właścicieli.	 Chcemy	 rozszerzyć	 zakres	
pomocy	 finansowej	o	pompy	ciepła,	by	
więcej	naszych	mieszkańców	mogło	sko-
rzystać	 z	nowoczesnych,	 ekologicznych	
źródeł	ciepła

•	 	Zmodernizujemy	 Punkt	 Selektywnej	
Zbiórki	 Odpadów	 Komunalnych	 (czyli	
PSZOK).	Zwiększymy	zakres	 odpadów,	
które	w	 ramach	opłaty	 śmieciowej	 bę-
dzie	 można	 przekazać	 do	 PSZOKu.	
Wybudujemy	tam	również	budynek	so-
cjalny	i	uporządkujemy	teren.

•	 	Będziemy	dalej	walczyć	o	obniżenie	ha-
łasu	 z	obwodnicy	Marek.	W	 tej	 kaden-
cji	 skutecznie	wymogliśmy	 rozbudowę	
i	 podwyższenie	 sieci	 ekranów,	 jednak	
naszym	zdaniem	jest	ich	wciąż	za	mało	
–	stale	i	aktywnie	pracujemy	w	tym	tema-
cie.

•	 	Będziemy	kontynuować	akcje	ekologicz-
ne,	które	tak	polubili	mieszkańcy	Marek.	
Pełne	wsparcie	uzyskają	sąsiedzkie	akcje	
sprzątania	 terenów	zielonych	oraz	no-
wych	nasadzeń.	Ważną	 rolę	w	 tym	za-
kresie	odegrają	działania	edukacyjne	dla	
dzieci	i	młodzieży.	

↗  TAK, sprawna i nowoczesna 
administracja

•	 	Położymy	mocny	 nacisk	 na	wdrożenie	
rozwiązań	elektronicznych	w	kontaktach	
między	mieszkańcem	a	urzędem	wyko-
rzystując	dostępne	nowe	technologie.	

•	 	Będziemy	 dalej	 rozwijać	 aplikację	
mMieszkaniec	oraz	inne	kanały	informa-
cyjne.

•	 	Zrealizujemy	 obietnicę	 z	 tej	 kadencji	
i	wdrożymy	system	internetowego	dostępu	
do	gminnych	rozliczeń	podatkowych.

•	 	Przygotujemy	punkt	obsługi	mieszkańca	
w	zakresie	podatków	 i	opłat,	 który	po-
zwoli	na	kompleksową	obsługę	większej	
liczby	osób	w	krótszym	czasie.

•	 	Będziemy	unowocześniać	system	obsługi	
rady	miasta,	aby	był	jeszcze	bardziej	przy-
jazny	dla	osób	obserwujących	transmisje	
z	jej	posiedzeń.	

•	 	Poprawimy	dostępność	urzędu	miasta	dla	
osób	ze	szczególnymi	potrzebami	–	zdo-
byliśmy	już	na	ten	cel	środki	z	PFRON.

•	 	Wzmocnimy	bezpieczeństwo	naszej	infra-
struktury	teleinformatycznej	wykorzystu-
jąc	przyznane	środki	finansowe	na	obsza-
ry	związane	z	cyberbezpieczeństwem.

Szanowni Państwo! 
Nie będziemy proponować Wam  
gruszek na wierzbie. Nie będziemy  
składać populistycznych obietnic. 
Możemy natomiast Wam obiecać,  
że nie będziemy bawić się w politykę 
i uczestniczyć w wojnie polsko-polskiej.  
Możecie też być pewni, że tak jak do-
tychczas będziemy ciężko pracować na 
rzecz mieszkańców naszego miasta  
– zgodnie z hasłem Tak, zmieniamy 
Marki. Co już w dwóch poprzednich 
kadencjach  udowodniliśmy.
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O MNIE
Od 1977 r. mieszkanka Marek. 
Tu mieszka większość mojej 
rodziny. Jestem szczęśliwą mamą 
trójki dzieci oraz babcią czwórki 
cudownych wnucząt. Moja 
praca zawodowa też związana 
jest z naszym miastem i jego 
mieszkańcami. 

Od 1986 r. pracuję jako bibliotekarka w filii Miejskiej 
Biblioteki Publicznej w Strudze (która obecnie mieści 
się w Zespole Szkół nr 2 w Markach), a w latach 2000-
2021 pracowałam też jako nauczyciel bibliotekarz 
w bibliotece szkolnej.

O DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ
Od wielu lat angażuję się społecznie w życie naszego 
miasta współorganizując konkursy edukacyjne dla dzieci 
i młodzieży oraz włączając się w organizację miejskich 
wydarzeń kulturalnych i sportowych. 

Jestem także współzałożycielką stowarzyszenia Struga 
Wczoraj, Dziś, Jutro (obecnie Nasza Struga), które za 
cel działania stawia sobie integrację mieszkańców Strugi 
oraz upowszechnianie działań kulturalnych, edukacyjnych 
i społecznych. Byłam pomysłodawczynią bożonarodzeniowych 
spotkań przy kolędzie oraz zapustów dla seniorów  
ze Strugi. 

Jestem także współautorką zwycięskich pomysłów 
z Mareckiego i Mazowieckiego Budżetu Obywatelskiego. 

Dzięki nim udało się:
→  wybudować integracyjny plac zabaw na skwerze  

bł. ks. B. Markiewicza;
→  doświetlić przejścia dla pieszych w ul. Legionowej;
→  zorganizować cykl przedstawień zatytułowany  

„Teatrzyki dla dzieci – kulturka w Strudze”.

Za swoją działalność społeczną otrzymałam nominację 
w plebiscycie „Kobieta z Marką”.

O DZIAŁALNOŚCI SAMORZĄDOWEJ
Działalnością w samorządzie lokalnym na rzecz mieszkańców 
związana jestem od 2000 r. i traktuję ją zawsze jako zaszczyt 
i powołanie. W mijającej kadencji samorządowej pracowałam 
w Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 
Szczególnie na sercu leżą mi sprawy Strugi. W kończącej się 
kadencji udało nam się:

→  poprawić dojazd do Zespołu Szkół nr 2 poprzez budowę 
ulicy Turystycznej, a także modernizację Wczasowej 
i odcinka Weneckiej;

→  kompleksowo zmodernizować północny odcinek Alei 
Piłsudskiego (powstały parkingi, drogi rowerowe, 
chodniki, nowe oświetlenie, wiaty przystankowe);

→  rozbudować system kanalizacji sanitarnej na 
terenie Strugi;

→  zbudować nową Stację Uzdatniania Wody przy 
ul. Spacerowej, zasilającą przede wszystkim naszą 
cześć miasta;

→  ułożyć nakładkę asfaltową w ulicy Długiej;
→  odbudować skatepark na terenie szkoły  

przy Wczasowej.

MOJE CREDO
Głównym celem mojej samorządowej pracy było wspieranie 
i realizacja każdego działania, które wpłynie na poprawę 
jakości życia mieszkańców. Według mnie, rada miasta nie 
może być miejscem zdominowanym przez politykę. W pracy 
każdego samorządowca ważny jest stały kontakt z ludźmi 
oraz uczciwe i odpowiedzialne działanie na rzecz miasta 
i jego mieszkańców. Jestem optymistką z racjonalnym 
spojrzeniem na życie. Wierzę w potrzebę współpracy 
i porozumienia, bo tylko w ten sposób można zrobić coś,  
co przyniesie korzyści lokalnej społeczności.
 
CO ZAMIERZAM ZROBIĆ
W kolejnej kadencji chcę wykorzystać moje doświadczenie 
w następujących obszarach:
→  poprawa infrastruktury drogowej (modernizacja, budowa 

dróg i chodników oraz budowa ścieżek rowerowych),
→  wsparcie aktywności kulturalnej, rekreacyjnej i sportowej 

osób starszych,
→  dbałość o edukację przedszkolną i szkolną,
→  stworzenie warunków do budowania silnych i stałych 

więzi społecznych oraz społeczeństwa obywatelskiego,
→  polepszenie poziomu estetycznego miasta – rewitalizacja 

skwerów miejskich, nowe nasadzenia, nowoczesne 
i bezpieczne place zabaw,

→  rozwój oferty kulturalnej dla mieszkańców Strugi,
→  dbałość o tereny zielone: mareckie lasy i okolice 

rzeki Czarnej,

PASZKIEWICZ Urszula  Okręg nr 4 miejsce 2

O MNIE
Mam 45 lat. W Markach mieszkam 
od 2004 r. To tu w Markach,  
na Strudze zamieszkałam 
i założyłam rodzinę. Jestem 
szczęśliwą żoną i mamą 
trójki dzieci.

Ukończyłam Wyższą Szkołę 
Ekologii i Zarządzania  

na Kierunku Zarządzanie i Marketing (kierunek zarządzanie 
ochroną środowiska i zarządzanie przedsiębiorstwem) oraz 
odbyłam studia wyższe na Uniwersytecie Warszawskim 
(zarządzanie i marketing). Obecnie pracuję w warszawskim 
Dzielnicowym Biurze Finansów Oświaty – Praga Południe 
w Wydziale Planowania i Analiz.

SUKCES, Z KTÓREGO JESTEM DUMNA
Jestem „społecznikiem”. Zależy mi, aby wszystkim nam 
żyło się lepiej i bezpieczniej. Z tego też powodu angażuję się 
w projekty społeczne. Jestem członkiem miejskiego Komitetu 
Rewitalizacji, którego celem jest współpraca z samorządem 
w zakresie opracowania i wdrażania programów 
rewitalizacyjnych. 

Moim największym sukcesem w pracy społecznej  
na rzecz naszego miasta i jego mieszkańców jest powstanie 
i uruchomienie zespołu przystankowego „Struga-Kościół”, 
którego jestem pomysłodawcą, inicjatorem i po części 
organizatorem. Wymagało to ode mnie wieloletniej 
cierpliwości, wytrwałości i determinacji. Wykorzystując 
również modernizację północnego odcinka Al. Marszałka 

Józefa Piłsudskiego, wnioskowałam o utworzenie miejsc 
parkingowych na wysokości Przedszkola Miejskiego nr 3 
„Bajkowy Świat”, Parafii św. Andrzeja Boboli oraz 
Katolickich Szkół im. Ks. Bronisława Markiewicza,  
z których już można korzystać.

DLACZEGO KANDYDUJĘ
Wierzę, że będę miała większy i realny wpływ na to, co dzieje 
się w naszym mieście. Obiecuję wspierać każdą inicjatywę, 
która przyczyni się do rozwoju Marek i poprawi jakość 
życia mieszkańców.

→  Będę zabiegać o możliwość powstania w dawnym budynku 
PKP w Strudze placówki, gdzie będą mogły odbywać się 
spotkania sąsiedzkie, edukacyjne i kulturalne;

→  Zaproponuję zwiększenie częstotliwości kursowania 
autobusów w godzinach szczytu oraz będę wspierać rozwój 
komunikacji miejskiej;

→  Uważam, że należy skupić się na poprawie  
infrastruktury drogowej – budowie dróg, chodników 
i ścieżek rowerowych z porządnym odwodnieniem 
i nowoczesnym oświetleniem;

→  Zależy mi, aby poprawić funkcjonalność i estetykę miasta 
poprzez zagospodarowanie wolnej przestrzeni publicznej 
parkami z wiatami lub ławeczkami, pasami zieleni, 
klombami kwiatowymi i donicami, tworząc jednocześnie 
miejsca obcowania z naturą, wypoczynku, rekreacji 
i integracji społecznej;

→  W ramach dbałości o środowisko, czyste powietrze i walki 
ze smogiem będę wspierać wymianę starych pieców – 
„kopciuchów”;

→  Pamiętając i dbając o naszych najmłodszych mieszkańców 
chciałabym przyczynić się do modernizacji i budowy 
placów zabaw.

JAROŃ Lilianna  Okręg nr 4 miejsce 4

O MNIE             
Mam 49 lat, mieszkam w Markach 
od 2009 r. Ukończyłem studia 
na Politechnice Gdańskiej 
i w Akademii Leona Koźmińskiego. 
Jestem wiceprezesem Mareckiego 
Stowarzyszenia Gospodarczego. 
Działam w samorządzie jako radny 
i członek zespołu ds. Mareckiego 
Budżetu Obywatelskiego.

DLACZEGO STARTUJĘ W WYBORACH?
Ubiegam się ponownie o mandat Radnego z Komitetu 
Wyborczego Wyborców Burmistrza Jacka Orycha, ponieważ 
uważam, że samorządy powinny być kierowane przez 
ugrupowania lokalne, a właśnie nasz klub radnych przez 
ostatnie lata pokazał, że robi to efektywnie i skutecznie.

CO OSIĄGNĘLIŚMY? 
Od początku pracy samorządowej w naszym rejonie udało się 
wykonać wiele inwestycji i przedsięwzięć takich jak:
→  drogi asfaltowe m.in. Kurpińskiego, Nałkowskiej, Hallera, 

Maratońska, Długa, Batalionów Chłopskich, Piotrówka,
→  uruchomienie filii szkoły podstawowej nr 3 przy ul. Dużej
→  wymiana wiat przystankowych w Alei Piłsudskiego i ul. 

Legionowej,
→  oświetlenie ulic m.in. na Kraszewskiego, Źródlana, 

Pastelowa i Kolorowa,
→  zabezpieczenie w planie zagospodarowania przestrzennego 

gruntu pod budowę przyszłej szkoły u zbiegu ulic 
Grunwaldzkiej i Okólnej,

→  doświetlenie przejść dla pieszych na ul. Legionowej,

→  zmiany w Planie Zagospodarowania Przestrzennego, które 
uporządkowały przepisy budowy nowych domów,

SPRAWY SPOŁECZNE SĄ MI BLISKIE
Jestem społecznikiem zaangażowanym w lokalne sprawy 
Marek. Od wielu lat pracuję i działam społecznie na rzecz 
mieszkańców Marek. Są to projekty i akcje:
→  św. Mikołaj mieszka w Markach – od 5 lat koordynuję tę 

najważniejszą akcję społeczną w Markach
→  Struga bez prądu – grupa na FB, poprzez którą 

wywieramy naciski na PGE; udało się nam doprowadzić 
do wzrostu inwestycji w marecką sieć elektroenergetyczną 
i zmniejszyć liczbę awarii,

→  Zajączek mieszka w Markach – przed Wielkanocą 
organizujemy 100 „koszyków wielkanocnych”, które 
dostarczamy wprost do domów mareckich seniorów,

a także:
→  Spartakiada Rodzinna, Dni Ziemi, Turniej Siatkówki 

Plażowej 

MOJE PRIORYTETY DLA MAREK
Co roku liczba mieszkańców Marek zwiększa się o ponad 
1000 osób. To powód do dumy, ale to także duże wyzwanie. 
Musimy inwestować w edukację, drogi, komunikację 
zbiorową, ale też nie zapominać o kulturze. Wciąż jest 
dużo do zrobienia. W najbliższej kadencji będę intensywnie 
zabiegał o realizację:
→  budowy ciągu ulic Karłowicza – Sobieskiego – 

Modrzewiowa oraz Granicznej, gdzie oprócz jezdni 
zbudujemy chodniki, ścieżkę rowerową, oświetlenie, 
kolektor wód opadowych, przystanki autobusowe,

→  nakładek asfaltowych na ulicach: Krasińskiego, 

Spacerowej, Akacjowej, Tęczowej, Pomarańczowej, 
Kamiennej, Marmurowej, Kolorowej, Królowej Marysieńki, 
Orła Białego, Zielonej, Borówkowej, Żurawinowej,

→  nowej nawierzchni na ul. Dmowskiego 
→  rozbudowy i modernizacji placów zabaw na Grażyny 

i Dmowskiego,
→  modernizacji al. Piłsudskiego (nowe chodniki, ścieżki 

rowerowe, oświetlenie i przywrócenie wielu skrzyżowań)
→  budowę nowej szkoły podstawowej,
→  przedłużenie linii 240 do pętli na Strudze (trasa dojazdu 

zostanie poprowadzona planowanymi nowymi ulicami)

PO GODZINACH
Lubię podróżować i poznawać świat, poszukując emocji 
i wrażeń. Regularnie znajduję czas na grę w squasha. Jestem 
kibicem Marcovii i Legii. Uwielbiam kajaki – od 11 lat co 
roku organizuję spływy kajakowe na pięknych polskich 
rzekach, na które zapraszam wielu przyjaciół.

Szanowni Państwo!
Mam świadomość, że zadania, które stawiam przed sobą, 
są ambitne i wymagają dużego zaangażowania. To trzeba 
mądrze zaplanować i z głową zrealizować. Ufam, że przy 
aktywnym współdziałaniu w Radzie Miasta uda mi się 
z powodzeniem zrealizować plany. Wierzę, iż Państwo 
ponownie obdarzycie mnie swoim zaufaniem i 7 kwietnia 
w wyborach samorządowych oddacie głos właśnie na mnie.

NADOLSKI Andrzej  Okręg nr 4 miejsce 1

O MNIE
Mam 47 lat, wspaniałą żonę 
Anię (od 22 lat) i dwójkę 
cudownych dzieci: syna Jakuba 
i córkę Amelię. Od urodzenia 
mieszkam w Markach-Strudze. 
Tu również prowadzę własną 
działalność gospodarczą-sklep oraz 
ogródek, gdzie można wspólnie 
z sąsiadami spotkać się pogawędzić 

o problemach i sukcesach. 

Jestem przedstawicielem trzeciego pokolenia z zamiłowania 
związanego z lasem-przyrodą. Dzięki Państwa wsparciu 
miałem zaszczyt piastować funkcję radnego.

O DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ
Robię to od wielu lat. Wspieram organizację Spartakiady 
Rodzinnej, Biegu Nocny Marek, Memoriału Bogdana Króla 
i wielu innych. Od zawsze jestem związany z naszym 
klubem Marcovią Marki, w którym pełnię funkcję prezesa 
Stowarzyszenia Marcovii. 

Drugi rok z rzędu jestem Przewodniczącym Rady Rodziców 
w Zespole Szkół nr 1 im. Jana Pawła II w Markach – szkoły, 
do której sam kiedyś uczęszczałem.

O SAMORZĄDZIE
Kadencja, która dobiega końca, była dla mnie nowym 
i dużym wyzwaniem. Dzięki sprawowaniu mandatu radnego 
poznałem nasze miasto zupełnie z innej perspektywy, dzięki 
czemu skuteczniej mogłem działać w różnych obszarach. 

Dzięki staraniom naszego klubu radnych ułożyliśmy m.in. 
nakładki asfaltowe przy Długosza, Batalionów Chłopskich, 
Maratońskiej. Piotrówka i Długiej. Rozbudowaliśmy 
również sieć kanalizacji sanitarnej i remontowaliśmy rowy 
melioracyjne, tak ważne dla odwodnienia naszych ulic. 
Powstała także nowa Stacja Uzdatniania Wody, która 
zasięgiem obejmuje strużańskie tereny. 

Byłem też jednym ze współautorów wniosku, zrealizowanego 
w ubiegłym roku, o doświetlenie przejść dla pieszych 
przy ul. Legionowej w ramach pierwszej edycji Budżetu 
Obywatelskiego Mazowsza. 

Drodzy Sąsiedzi!

Pamiętam, jak wyglądała Struga 40 lat temu. Kto ma taką 
perspektywę, widzi, jak wielkie przeszliśmy i przechodzimy 
metamorfozy. Oczywiście jest jeszcze dużo do zrobienia. 
Dzięki zdobytemu doświadczeniu wiem co można i trzeba 
zrobić dla wspólnego dobra, dla naszej okolicy, aby żyło 
i mieszkało się bardziej komfortowo i przede wszystkim 
bezpiecznie. 

Zapewniam Państwa, iż nadal będę zabiegał o istotne sprawy 
dla Strugi, przede wszystkim o rozwój sieci drogowej, na 
które miasto już zdobyło pieniądze. Będę także będę popierał 
wszelkie inicjatywy służące rozwojowi naszego miasta, przede 
wszystkim naszej okolicy. 

Bardzo liczę na Państwa głos, jestem otwarty na 
Wasze sugestie.

LIS Przemysław  Okręg nr 4 miejsce 3
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KIM JESTEM?
Osobą o ogromnym doświadczeniu 
samorządowym, od niedawna 
emerytką, a także szczęśliwą 
mężatką, matką dwójki dorosłych 
dzieci oraz babcią dwójki 
wspaniałych wnuków. 

Marecki samorząd znam od 
podszewki. Prawdopodobnie część 

z Państwa bardzo dobrze mnie zna. Przez prawie 40 lat 
pracy zawodowej w ratuszu pełniłam funkcję Kierownika 
Urzędu Stanu Cywilnego i przez 30 lat Naczelnika Wydziału 
Spraw Obywatelskich. Udzieliłem ślubów trzem pokoleniom 
mieszkańców Marek.

W trakcie pracy zawodowej starałam się jak najlepiej 
wypełniać służebną rolę na rzecz mieszkańców naszego 
miasta. Zawsze byłam wrażliwa na ludzkie potrzeby 
i służyłam innym pomocą.

Oprócz ogromnego doświadczenia zdobyłam również 
fachową wiedzą. Ukończyłam studia magisterskie 
w Wyższej Szkole Humanistycznej w Pułtusku oraz 
studia podyplomowe na Wydziale Prawa i Administracji 
Uniwersytetu Warszawskiego.

CO CHCĘ ZROBIĆ?
Mieszkam w Markach od 40 lat. Całe dorosłe życie 
poświęciłam pracy na rzecz miasta i jego mieszkańców. 
Ponieważ jestem osobą aktywną, nie zmierzam osiąść na 
laurach. Mając więcej czasu, mogę go nadal spożytkować 

na rzecz naszej lokalnej społeczności. Zdecydowałam się 
kandydować do Rady Miasta Marki, aby działalnością 
w samorządzie wspierać każdą inicjatywę, która przyczyni się 
do rozwoju naszego miasta. 

Wszystkim nam zależy, abyśmy mogli żyć w coraz 
to lepszych warunkach, aby dzieci i wnuki uczyły się 
w nowoczesnych szkołach, a samochody jeździły po równych 
i bezpiecznych drogach.

W naszym sąsiedztwie najbardziej zależy mi na:
→  budowie nowej nawierzchni okolicznych ulic (m.in. 

Dmowskiego)

→  modernizację placu zabaw przy ul. Dmowskiego

→  utworzenie możliwości zawracania na skrzyżowaniu 
Piłsudskiego z Graniczną

Chciałabym też, aby na wysokości Prima Parku powstało 
rondo
 
WYRÓŻNIONA PRZEZ MARSZAŁKA
Od 1996 r. jestem członkiem Stowarzyszenia Urzędników 
Stanu Cywilnego Rzeczypospolitej Polskiej. Od 
2008 r. pełnię funkcję prezesa mazowieckiego oddziału tego 
stowarzyszenia. W ramach tej społecznej działalności biorę 
udział w konferencjach krajowych i reprezentuję polskie 
urzędy stanu cywilnego na arenie międzynarodowej. Moją 
aktywność, zarówno marecką jak i wojewódzką, docenił 
Marszałek Województwa Mazowieckiego – zostałam 
odznaczona medalem „PRO MASOVIA”.

HOBBY
Moje dzieci mówią, że jestem sową, która lubi dużo czytać, 
a czyta mi się najlepiej wieczorem i w nocy. Dlatego jestem 
Nocnym Markiem.
 

ZAWADZKA Jolanta   Okręg nr 4 miejsce 6

O MNIE
Jestem mężatką i mamą trójki 
wspaniałych dzieci w wieku 3, 
9 i 13 lat. W Markach mieszkam 
od 13 lat. To wystarczająco 
dużo czasu, by dostrzec, jak dużo 
przez ten czas się zamieniło  
na dobre w naszym mieście. 

Z każdym rokiem przybywa  
do naszego miasta coraz więcej mieszkańców. To dodatkowy 
impuls do działań rozwojowych – nie tylko rozbudowy 
infrastruktury okolic „nowozamieszkanych”, ale również 
rozwoju oświaty, zwiększenia miejsc rekreacyjnych czy też 
możliwości komunikacyjnych mieszkańców. 

Chciałabym, aby moje i Państwa dzieci w przyszłości  
założyły rodziny i pozostały w rodzinnym mieście – 
w Markach. Dlatego też chcę Was reprezentować i dążyć 
do doskonalenia naszego miasta.

O MOIM DOŚWIADCZENIU
Jestem absolwentką Warszawskiego Uniwersytetu 
Medycznego (kierunek Ratownictwo Medyczne).  
Od wielu lat zawodowo pracuję z ludźmi. Obecnie jestem 
Koordynatorem ds. Administracji Kliniki Kardiologii. 
Prowadzę wiele projektów, których celem jest dobro 
pacjentów. Chciałabym moje doświadczenia przenieść na 
lokalny grunt – z myślą o mieszkańcach Marek. Widzę 
potrzebę wprowadzenia serii cyklicznych, bezpłatnych badań 
np. poprzez mobilny kardiobus, w którym można byłoby 
je zrealizować.

Jestem świadoma potrzeb, ale wiele z nich nam umyka 
w biegu codzienności, dlatego jestem otwarta na zgłoszenia 
i konsultację z Państwa strony, aby każdy z nas miał swój 
udział w przyszłości miasta.

DLACZEGO KANDYDUJĘ
Kandyduję do Rady Miasta, aby przede wszystkim 
przedstawiać potrzeby i codzienne problemy mieszkańców. 
Idealną wizją byłoby stworzenia bezpiecznego i w pełni 
nowoczesnego miejsca zamieszkania dla wszystkich 
mieszkańców, a przede wszystkim pociech. Chciałabym, 
abyśmy małymi krokami wspólnie dążyli do realizacji 
tej wizji.

Nasze miasto rośnie jak na drożdżach. A to wymaga stałej 
rozbudowy i modernizacji dróg. Widać to zwłaszcza po zimie, 
gdy stan nawierzchni jest często w opłakanym stanie. Latem 
dokuczają nam pył i kurz.

Zadbam o to, aby droga do domu nie była określana  
mianem „dołowizny” (słowo wymyślone przez moje 
pociechy). Jestem świadoma, iż nie ma możliwości 
modernizacji wszystkich dróg, jednak małymi krokami 
będziemy dążyć do uzyskania „idealnej” infrastruktury 
drogowej. 

Zadbajmy o bezpieczeństwo naszych dzieci. Droga do 
szkoły bywa często ciemna i niebezpieczna. Bywa również, 
iż ze względu na dużą odległość nie mogą same dotrzeć do 
szkoły. Dlatego uważam, ze dobrym rozwiązaniem będzie 
wewnętrzna komunikacja. Pozwoli to naszym dzieciom 
samodzielnie poruszać się po mieście. Modernizacja 

oświetlenia, oznakowanie ulic, chodniki, ścieżki rowerowe 
to główne składowe bezpiecznego poruszania się po mieście, 
dlatego będę o to zabiegać.

Jestem osoba aktywną i czynnie uprawiającą sport. Widzę 
jak taka forma spędzania czasu przedkłada się na zdrowie 
nie tylko fizyczne, ale również psychiczne każdego z nas. 
Dlatego postaram się o modernizację placów zabaw – 
tak, aby obok bujaczek i zjeżdżalni stanęły siłownie dla 
pozostałych mieszkańców.

Szanowni Państwo!
Dużo mamy jeszcze do zrobienia, ale nie ma problemów  
bez rozwiązań. Wspólnie możemy je znaleźć i sprostać 
nowym wyzwaniom dla naszego miasta. Razem możemy 
wiele, dlatego liczę na Państwa głos, bo to MY rozwijamy 
MARKI. Dziękuję za każdy Państwa głos!

KLIMOWICZ Karolina  Okręg nr 4 miejsce 5

O MNIE
Mam 59 lat,  
jestem szczęśliwym mężem,  
ojcem trójki dzieci i mieszkańcem 
Marek od urodzenia.  
W latach 1987-2017  
prowadziłem działalność 
gospodarczą. Jestem członkiem 
Mareckiego Stowarzyszenia 
Gospodarczego, a przez pięć lat 

miałem zaszczyt być jego prezesem.  
W latach 2010-2017 pełniłem funkcję przewodniczącego 
Rady Rodziców przy Zespole Szkół nr 2 w Markach.  
Jestem członkiem Parafialnej Rady Duszpasterskiej  
przy parafii św. Andrzeja Boboli w Markach-Strudze. 

O DOŚWIADCZENIU SAMORZĄDOWYM
W latach 2010-2017 byłem radnym miasta, jednocześnie 
pełniąc funkcję przewodniczącego Komisji Budżetowo-
Gospodarczej. Siedmioletnia praca w Radzie Miasta to przede 
wszystkim zdobycie ogromnego doświadczenia w pracy 
samorządowej. Od 2017 r. mam zaszczyt pełnić funkcję 
zastępcy Burmistrza Miasta Marki. 

W tym czasie w Strudze oblicze odmieniło wiele ulic: 
→  na liście realizacji są m.in. Letnia, Niecała, Wiewiórki, 

Poprzeczna, Ziołowa, Fiołkowa, Długa, Skorupki, 
Długosza. 

→  wybudowaliśmy bezpieczny i wygodny dojazd do Zespołu 
Szkół nr 2 przy ul. Wczasowej. 

→  przebudowaliśmy al. Piłsudskiego na odcinku 
od Legionowej do granicy miasta. Mamy nowe 
chodniki, ścieżkę rowerową, wiaty na rowery oraz 
nowoczesne oświetlenie.

Wiele z inwestycji powstało przy wydatnym zaangażowaniu 
środków zewnętrznych. Cały czas pracujemy, aby jak 
najwięcej pozyskiwać pieniędzy na inwestycje w naszym 
mieście. 

Przykładem są rządowe pieniądze uzyskane na wymianę 
starych opraw oświetleniowych na nowoczesne lampy LED. 
Jeszcze w tym roku u nas w Strudze zostanie uruchomiony 
proces wymiany starych lamp. 

Pozyskaliśmy także 13 mln zł na zamianę dróg gruntowych 
na asfaltowe. W ciągu dwóch lat prace będą realizowane 
m.in. na Akacjowej, Borówkowej, Kamiennej, Kolorowej, 
Marmurowej, Pomarańczowej, Spacerowej  
(od rzeki do nr 182), Tęczowej, Zielonej (od Piłsudskiego 
do Borówkowej), Żurawinowej, a także odcinkach ulic 
Krasińskiego, Królowej Marysieńki i Orła Białego.  
Bardzo mocno pracujemy, aby na tej liście znalazła się  
ul. Dąbrowskiego i jesteśmy na ukończeniu kompletowania 
dokumentacji. 

Zdobyliśmy również środki na modernizację placów zabaw. 
W naszym rejonie plac zabaw przy ul. Grażyny zyska nowe 
oblicze. 

Wystąpiliśmy o środki na remont zabytkowego budynku 
kolejowego przy placu ks. Markiewicza. Planujemy tam 

zrobić miejsce spotkań i integracji mieszkańców  
Strugi. 

Drogi Wyborco,
Kandyduję do Rady Miasta nie dla zaspokojenia własnej 
próżności. Jestem osobą aktywną, analityczną i z dużym 
doświadczeniem samorządowym, które wykorzystam w pracy 
na rzecz naszej społeczności. Wiele zostało zrobione, ale jest 
jeszcze wiele do zrobienia, aby w naszym mieście żyło się nam 
wszystkim lepiej, wygodniej i bezpieczniej. 

Nie jestem członkiem żadnej partii politycznej, pragnę służyć 
naszej lokalnej społeczności i dbać o jej racjonalny rozwój. 
Jeśli obdarzycie mnie zaufaniem, obiecuję dbać o interesy  
mieszkańców zarówno w skali globalnej jak i lokalnej. 

Moim priorytetem w przyszłej kadencji będzie doprowadzenie 
do wybudowania ciągu ulic Karłowicza-Sobieskiego-
Modrzewiowa oraz ul. Granicznej. Jestem przekonany, 
że w 2024 r. uda się rozstrzygnąć przetarg i wyłonić 
wykonawcę. Mamy gotową dokumentację oraz ogromną 
determinację, aby ta inwestycja została uruchomiona. 

Doświadczenie, jakie zdobyłem będąc radnym i pełniąc 
funkcję zastępcy burmistrza, z pewnością zaprocentuje. 
Oddany głos na moją osobę nie będzie zmarnowany.  
Liczę na Państwa poparcie.

PIETRUCHA Dariusz  Okręg nr 4 miejsce 7
Czy wiesz, że.. czyli garść mareckich konkretów

Od 2015 roku zmodernizowaliśmy około 100 ulic lub ich odcinków. W ciągu kolejnych dwóch 
lat dojdzie do tego minimum 40 – wykorzystamy w tym celu zdobyte dotacje zewnętrzne.

Tylko w tej kadencji na 
inwestycje przeznaczyliśmy 
ponad 388 mln zł. Średnio 
każdego dnia (łącznie z 
sobotami i niedzielami) 
nasze wydatki majątkowe 
(m.in. na drogi i szkoły) 
wynosiły ponad 200 tys. zł.

W 2023 r. pływalnia 
MCER zanotowała prawie 
195 tys. odwiedzin.  
Ta pływalnia, przeciwko 
której była nasza opozycja 
w Radzie Miasta.

Jesteśmy jedną z niewielu 
gmin na Mazowszu, 
która finansuje pomoc 
psychologiczną dla 
mieszkańców. Kolejny 
krok zrobiliśmy w marcu, 
otwierając Centrum 
Wspierania Rodzin Pomost.

W tej kadencji 
zwiększyliśmy 
bezpieczeństwo dostaw 
wody, budując na terenie 
Czarnej Strugi drugą 
Stację Uzdatniania Wody, 
która zaspokoi popyt  
na wiele lat.

W ciągu dwóch kadencji 
zdobyliśmy dla Marek  
220 mln zł różnych dotacji. 
To oznacza, że każdego 
dnia (łącznie z sobotami 
i niedzielami) do naszego 
miasta wpływało prawie  
70 tys. zł wsparcia.

Marki są jednym  
z najmłodszych  
– pod względem wieku 
mieszkańców – miast w 
Polsce. Dlatego zbudowaliśmy 
dwa przedszkola, dlatego 
zbudujemy m.in. żłobek 
z przedszkolem przy 
Zygmuntowskiej.

Gdy obejmowaliśmy 
rządy, długość 
gminnych dróg 
rowerowych wynosiła 
0 km (słownie: zero). 
Obecnie liczą prawie 
14 km i będzie ich 
przybywać.

Marki zbudowały jeden 
z najnowocześniejszych 
obiektów w Polsce, z 
którego wszyscy możemy 
być dumni. Kto jeszcze  
nie widział, niech 
koniecznie odwiedzi 
MCER – szkołę, salę 
koncertową, pływalnię, 
halę sportową, kompleks  
boisk i miasteczko  
ruchu drogowego.
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BEATA SAWOŃ  
psycholog,  
prezes Fundacji "Marecki 
Klub Kobiet z Pasją"

Z	Jackiem	Orychem	mam	przyjemność	współpracować	od	
2011	roku.	Poznałam	go	podczas	przygotowań	do	akcji	
„Święty	Mikołaj	mieszka	w	Markach”.	Cenię	go	za	to,	że	
zawsze	wspiera	oddolne	inicjatywy	mieszkańców.	To	spo-
łecznik	o	wielkim	sercu,	wolontariusz,	który	nie	zamyka	
się	przed	mieszkańcami.	Można	go	spotkać	podczas	wielu	
akcji	 pomocowych,	 a	nawet	prywatnie	na	niedzielnych	
treningach	nordic	walking.	Ma	doświadczenie	w	pracy	
na	stanowisku	burmistrza,	doskonale	zna	trudy	związane	
z	zarządzaniem	naszym	miastem.	Potrafi	świetnie	dobierać	
współpracowników	z	różnorodnym	doświadczeniem	przy	
realizacji	projektów.	Jest	skuteczny	i	wytrwały	w	działa-
niach.	Jestem	przekonana,	że	nadal	z	dużym	zaangażowa-
niem	będzie	dbał	o	sprawy	mieszkańców	miasta.	Ponieważ	
jest	jednym	z	nas,	naszym	sąsiadem.

MARCIN BRZEZIŃSKI  
Prezes Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Markach

W	pewnym	sensie	mam	szczęście.	Czas	mojej	prezesu-
ry	w	OSP	przypadł	na	kadencję	burmistrzowską	Jacka.	
Rozwinęliśmy	bardzo	dobrą	współpracę	i	wsparcie	przy	
wielu	 aspektach	działalności	 tej	 jednostki.	 Znalezienie	
możliwości	finansowych	na	pozyskiwanie	nowego	sprzętu	
to	ta	najbardziej	widoczna	część.	To,	co	mniej	widać,	to	
duże	wsparcie	merytoryczne	przy	 sprawdzaniu	możli-
wości,	 tworzeniu	 ofert	 i	 przeprowadzaniu	przetargów.	
To	również	współpraca	na	polu	miejskiego	zarządzania	

kryzysowego	i	rozwiązywanie	problemów,	które	nie	pod-
legają	pod	kryteria	zgłoszeń	na	numery	alarmowe.	Cieszę	
się,	że	z	burmistrzem	Orychem	jesteśmy	w	stanie	sprostać	
wielu	wyzwaniom	i	potrzebom.	Oby	tak	dalej!	

EMILIA 
KACZMARCZYK  
Trenerka Nordic Walking

Znam	Jacka	od	wielu	lat.	W	trakcie	swojej	pracy	na	rzecz	
miasta	dał	się	poznać	jako	ambitny	samorządowiec	oraz	
dobry	człowiek,	który	nie	boi	się	wyzwań.	Mimo	wielu	
przeciwności	i	trudności	napotkanych	na	drodze	powoli	
ale	 skutecznie	 realizuje	 plan	 rozwoju	naszego	miasta.	
Jacek	jest	aktywny	i	zaangażowany	w	wiele	spraw	doty-
czących	mieszkańców,	w	tym	również	seniorów.	Dzięki	
jego	 inicjatywie	 cały	 czas	 rozwija	 się	projekt	Aktywny	
Senior,	gdzie	mam	przyjemność	być	instruktorem	Nordic	
Walking.	Jacek	był	pomysłodawcą	biegu	Nocny	Marek,	
który	od	dziesięciu	lat	angażuje	do	aktywności	setki	bie-
gaczy	i	Nordic	Walkerów.	
Zachęcam	Państwa	do	głosowania	na	Jacka	Orycha,	aby	
mógł	kontynuować	swoją	służbę	wobec	wyborców,	którą	
wykonuje	z	pasją	i	determinacją.	

PAWEŁ PACZEK  
Prezes Klubu Rowerowego Trybik
Dzięki	 burmistrzowi	 Jackowi	Orychowi	Marki	 są	 jedną	
z	niewielu	gmin	na	Mazowszu,	a	być	może	i	w	całej	Polsce,	
która	w	tak	szerokim	wymiarze	realizuje	od	kilku	już	lat	
działania	 z	 zakresu	 bezpieczeństwa	 ruchu	 drogowego.	
W	mieście	prowadzone	są	programy	edukacyjne	dla	dzieci	
i	młodzieży,	które	docierają	do	wszystkich	szkół	i	przedszko-
li.	Jeśli	dodamy	do	tego	dwa	miasteczka	ruchu	drogowego,	
nowe	kilometry	dróg	rowerowych	i	inwestycje	w	bezpieczne	
przejścia	dla	pieszych	to	śmiało	można	powiedzieć,	że	Marki	

stały	się	liderem	w	dziedzinie	bezpieczeństwa	komunika-
cyjnego.	
Popieram	kandydaturę	Jacka	Orycha	na	kolejną	kadencję,	
bo	wiem,	że	to	konkretny,	rzeczowy,	stanowczy	i	nie	rzuca-
jący	słów	na	wiatr	gospodarz.	Z	takimi	ludźmi	można	dalej	
zmieniać	Marki.

KRZYSZTOF WALIGÓRSKI  
Prezes Koła Wędkarskiego 
PZW nr 14 w Markach

Z	całego	serca	popieram	kandydaturę	Jacka	Orycha	na	
burmistrza.	Znam	Jacka	od	wielu	lat,	zarówno	jako	kole-
gę	z	koła	wędkarskiego,	jak	i	burmistrza	naszego	miasta.	
Uważam,	że	jest	on	człowiekiem	godnym	zaufania,	odda-
nym	swojej	pracy	i	mieszkańcom.
Jako	burmistrz	Jacek	wielokrotnie	udowadniał	swoje	za-
angażowanie	w	życie	Marek.	Wspiera	coroczne	zawody	
wędkarskie	 integrując	mieszkańców	i	promując	zdrowy	
styl	życia.	Zawsze	jest	otwarty	na	potrzeby	mieszkańców,	
chętnie	ich	wysłuchuje	i	stara	się	im	pomóc.	Jest	prawdzi-
wym	gospodarzem	miasta,	który	dba	o	jego	rozwój	i	bez-
pieczeństwo.	Cenię	Jacka	nie	tylko	za	jego	zaangażowanie,	
ale	również	za	serdeczność	i	życzliwość.	To	człowiek,	który	
ma	czas	dla	każdego	i	zawsze	jest	gotowy	do	pomocy.

POR. LEOPOLD KIELAK  
Honorowy Obywatel 
Miasta Marki

Pan	Jacek	Orych	dał	się	poznać	jako	gospodarz,	któremu	
leży	na	sercu	zachowanie	lokalnej	tożsamości.	Z	dużym	
zaangażowaniem	 podchodził	 do	 celebrowania	 rocznic	

ORYCH DLA POCZĄTKUJĄCYCH

Rocznik 1978, mieszkaniec Marek od 2005 r. 
Społecznik i samorządowiec. Z wykształcenia jest 
psychologiem. O sobie kiedyś powiedział, że 
zaprzedał duszę Markom. I do tej pory nic w tej 
materii się nie zmieniło
Zanim został burmistrzem, inicjował kluczowe lokalne 
akcje społeczne. Jedną z nich była powszechna 
mobilizacja mieszkańców w akcji „Tak dla obwodnicy 
Marek”. Celem pokojowej akcji, zakończonej 
w 2017 r. sukcesem (czyli oddaniem trasy do użytku), 
było odkorkowanie miasta poprzez budowę szybkiej 
trasy omijającej centrum miasta. Ale to nie wszystko. 
Był również pomysłodawcą biegu Nocny Marek, 
który w tym roku będzie obchodził 10 urodziny. 
Współorganizował również charytatywny projekt 
„Święty Mikołaj mieszka w Markach”.
W mareckim samorządzie działa od 2006 r. Najpierw 
był radnym, a od grudnia 2014 r. jest burmistrzem 
miasta. Za jego dwóch kadencji miasto zrealizowało 
m.in. potężne inwestycje oświatowe: Mareckie 
Centrum Edukacyjno-Rekreacyjne, rozbudowę 
SP1 i SP2, budowę dwóch przedszkoli publicznych.
Mąż i ojciec. Honorowy dawca krwi. Lubi dobre 
kino, przebiegł dwa maratony. Jego najnowszymi 
pasjami są wędkarstwo, boks, nordic walking 
i krótkofalarstwo. Przyznaje, że jest zadeklarowanym 
gadżeciarzem. Bez internetu żyć nie może, a sztuczna 
inteligencja wywołuje u niego lekkie obawy. 
Kolekcjonuje spinki do mankietów.
Więcej o jego działalności na stronie orych.pl  
oraz w mediach społecznościowych.

Człowiek kompromisu, który 
w swoich działaniach kieruje się 
uczciwością i sprawiedliwością 
społeczną. Nie ucieka od trudnych 
tematów. Społecznik o wielkim 
sercu, który nie zamyka się przed 
mieszkańcami i nie boi się wyzwań. 
Przeczytajcie, co sądzą o Jacku 
Orychu osoby popierające  
jego kandydaturę na stanowisko 
burmistrza naszego miasta 

ważnych	wydarzeń	historycznych	w	Markach,	 aby	pa-
mięć	o	chwalebnych	czynach	naszego	narodu	nie	została	
zatarta.	Popieram	kandydaturę	Pana	Jacka	Orycha	na	bur-
mistrza	naszego	miasta.

DR AGNIESZKA JARYMOWICZ  
Pediatra
Jacek	jest	zaangażowany	w	życie	mareckiej	społeczności,	
nie	brakuje	mu	pomysłów.	Szczególnie	podobają	mi	się	te,	
które	są	związane	z	propagowaniem	profilaktyki	zdrowot-
nej	wśród	mieszkańców	miasta.	Panie	Jacku,	powodzenia	
na	kolejne	lata

URSZULA MNISZKO  
prezes  
KS Markowi Biegacze

Jacka	Orycha,	obecnego	burmistrza	Marek,	poznałam	kie-
dy	jeszcze	nie	piastował	tego	stanowiska.	Najpierw	jako	
sąsiad,	później	 jako	kolega	biegacz	dał	 się	poznać	 jako	
człowiek	myślący	otwarcie,	nie	 zamykający	 się	na	kon-
struktywną	krytykę,	jako	osoba	niezwykle	konsekwentna.	
Mieszkam	w	Markach	prawie	19	lat	i	z	ogromną	radością	
widzę	jak	na	przestrzeni	ostatnich	lat	zmieniło	się	to	mia-
sto.	Z	 Jackiem	miałam	okazję	współpracować	na	kilku	
płaszczyznach	i	z	mojej	pespektywy	jest	osobą,	z	którą	za	
każdym	razem	chętnie	 taką	współpracę	podejmuję.	Jest	
otwarty	na	wysłuchanie	 argumentów.	Nie	przeszkadza	
w	podejmowaniu	inicjatyw.	Wspomaga	swoją	obecnością	
wiele	lokalnych	działalności.	
Jacek	był	i	jest	wśród	ludzi.	Całą	kadencję	jest	widoczny.	
Nie	ucieka	od	trudnych	tematów,	ale	i	nie	pozwala	jed-
nocześnie	na	eskalowanie	pozbawionych	sensu	i	nic	nie	
wnoszących	dyskusji.	W	czasie	swojej	kadencji	borykał	
się	z	niełatwymi	wyzwaniami	związanymi	z	pandemią.	
Nie	uciekał	też	od	trudnego	tematu	„śmieci”,	który	mu-

siał	podjąć	jako	pierwszy	w	regionie.	Obserwuję	również	
jak	potrafi	współpracować	z	różnymi	opcjami,	z	ludźmi	
zarówno	o	różnych	poglądach	jak	i	na	różnych	szczeblach	
władzy.	 Jacek	ma	moje	 pełne	 poparcie	 na	 burmistrza	
następnej	kadencji.	Chciałabym,	aby	mógł	dalej	kontynu-
ować	swoją	działalność	i	realizować	swoją	wizję	Marek.	

MAGDALENA 
ROGALSKA-KUSAREK  
Dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Markach

Otwartość,	 dialog,	włączenie	 i	 partycypacja	 –	 te	 cztery	
słowa	przychodzą	mi	na	myśl	 jako	pierwsze,	gdy	myślę	
o	burmistrzu	Jacku	Orychu.	To	człowiek	kompromisu,	który	
podejmuje	wysiłki,	aby	tworzyć	silną	społeczność	lokalną,	
w	której	każdy	mieszkaniec	ma	prawo	do	pełnego	uczest-
nictwa.	Promuje	aktywny	i	demokratyczny	styl	życia	i	ma	
w	sobie	gotowość	do	podejmowania	wyzwań.	Doceniam	
to,	że	wykorzystuje	w	sposób	mądry	nowoczesne	techno-
logie	i	prowadzi	urząd	przez	zmiany	społeczne	wywołane	
cyfrową	transformacją.		
Popieram	Jacka	Orycha	na	burmistrza,	gdyż	udowodnił	
w	poprzednich	kadencjach,	że	jest	włodarzem	oddanym	
miastu	 i	 jednocześnie	wyróżnia	 się	pracowitością	 i	 nie	
„spoczywa	na	laurach”.	Wszyscy	chyba	widzimy	jak	bar-
dzo	ewoluowało	w	dobrą	 stronę	miasto	na	przestrzeni	
ostatnich	 lat.	Zrealizował	 swój	ostatni	 i	poprzedni	pro-
gram	wyborczy,	 dotrzymuje	 słowa,	 a	 przy	 tym	kieruje	
się	uczciwością	 i	 sprawiedliwością	 społeczną.	W	 relacji	
z	drugim	człowiekiem	każdy	nawet	najmniejszy	problem	
traktuje	bardzo	poważnie	pochylając	się	nad	możliwością	
jego	rozwiązania,	co	jest	przez	mieszkańców	uznawane	
za	wartościowe.	Dlatego	stawiam	na	mądre,	nowoczesne	
i	 konsekwentne	 zarządzanie	naszym	miastem	uznając,	
że	należy	oddać	je	w	ręce	dotychczasowego	burmistrza	
Jacka	Orycha.	

ANTONI WIDOMSKI 
Regionalista,  
Prezes Komitetu  
Pro Memoria

W	pełni	popieram	kandydaturę	Jacka	Orycha	na	stanowi-
ska	burmistrza	naszego	miasta.	On	i	jego	ludzie	potrafią	
pielęgnować	pamięć	o	naszej	przeszłości.	Dzięki	zaangażo-
waniu	wielu	osób	i	burmistrza	powróciły	do	Marek	roczni-
ce	powstania	Podziemnego	Państwa	Polskiego	i	rozpoczę-
cia	walk	Armii	Krajowej	w	1944	roku	w	Markach	-	Strudze.
W	mijającej	kadencji	nowe	oblicze	zyskało	także	centralne	
miejsce,	na	którym	organizowane	są	miejsce	uroczystości	
patriotyczne,	czyli	Skwer	Pamięci	Narodowej.

MAŁGORZATA BUKSAKOWSKA   
Trenerka zespołu seniorek piłki ręcznej
Pan	 Jacek	Orych,	 orędownik	 sportu	mareckiego,	 znany	
jest	z	działalności	na	 rzecz	 rozwoju	piłki	 ręcznej.	Dał	 się	
poznać	jako	człowiek	zaangażowany	w	projekty	sportowe	
w	Markach.	Wielokrotnie	spotykaliśmy	się	i	braliśmy	czynny	
udział	w	spartakiadach,	zawodach	i	imprezach	sportowych.
Czuje	ducha	sportu	i	rozumie	jak	ważny	jest	sportowy	rozwój	
dzieci	i	młodzieży,	stąd	jego	wsparcie	i	współpraca	na	polu	
rozwoju	piłki	ręcznej	na	naszym	terenie.	Razem	z	Pawłem	
Pniewskim	byli	orędownikami	upamiętnienia	naszej	piłkarki	
ręcznej	Bożeny	Markiewicz	(z	d.	Gniedziuk),	reprezentantki	
kraju,	i	powołania	Memoriału	Bożeny	Markiewicz,	na	którym	
gościmy	zespoły	z	całej	Polski.	Burmistrz	jest	świetnie	zoriento-
wany	i	żywo	zainteresowany	wynikami	i	meczami.	Na	bieżąco	
śledzi	nasze	parkietowe	zmagania	i	dopinguje	nas	na	meczach.	
Zarówno	ja,	jak	i	moi	koledzy,	a	także	podopieczni	doce-
niamy	przychylność	Jacka	Orycha	i	liczymy	na	dobrą	kon-
tynuację.	Wzajemne	 rozumienie	 potrzeb	 społeczeństwa	
Marek	rodzi	poczucie	stabilizacji	i	sprzyja	rozwojowi	sportu	
w	Markach,	dlatego	 też	w	pełni	popieramy	kandydaturę	
Jacka	Orycha	na	stanowisko	Burmistrza	Miasta	Marki.

Rzeczowy 
gospodarz, 
który nie rzuca 
słów na wiatr
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Drodzy Państwo,
7 kwietnia 2024 r. odbędą się wybory samorządowe. Kandyduję 
do Rady Powiatu. Pragnę oddziaływać przede wszystkim na 
rozwój edukacji. Zamierzam dbać o budowę nowych szkół 
i przedszkoli, ich wyposażenie, modernizację dotychczasowej 
sieci placówek i ich infrastruktury sportowej (boisk, hal gim-
nastycznych, placów zabaw). Inwestowanie w bezpieczeństwo 
i rozwój uczących się dzieci są kluczowe dla rozwoju naszej 
społeczności. 
Na moje wsparcie mogą także liczyć: 
→  lokalne instytucje kultury, które wzbogacają nasze życie 

kulturalne i artystyczne 
→  inicjatywy, które sprzyjają otwieraniu nowych horyzontów 

– tak, aby współtworzyć silną i zrównoważoną gospodarkę 
miasta i powiatu.

O MNIE
Mam 50 lat, męża i dwoje dzieci. Ukończyłam studia magister-
skie z przygotowaniem pedagogicznym na Wydziale Neofilologii 
Romańskiej na Uniwersytecie Warszawskim. Poszukując możli-
wości rozwoju własnej ścieżki zawodowej dbam o nieustanne 
podnoszenie kwalifikacji zawodowych. Ukończyłam różne studia 
podyplomowe m.in. w zakresie zarządzania oświatą i kulturą.
Od 4 lat jestem dyrektorem Szkoły Podstawowej nr 2 w Markach.
Staram się jak najlepiej dbać o moich uczniów, pracowników,
rodziców i szkołę, udoskonalając jej wyposażenie i stwarzając 
jak najlepsze, optymalne warunki do uczenia się i  nauczania. 
Praca pedagoga – nauczyciela jest moją pasją i powołaniem.

O DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ
Aktywnie uczestniczę w działaniach na rzecz Marek i jego 
mieszkańców. Jestem współorganizatorką wielu mareckich 
projektów społecznych. Pracując dla wspólnoty lokalnej pro-
wadziłam lekcje języka francuskiego dla Pań z Uniwersytetu 

Trzeciego Wieku. Angażowałam się także w życie parafii pw. 
św. Izydora. Byłam główną koordynatorką organizacji ob-
chodów Jubileuszu 100-lecia powstania parafii, prowadziłam 
także prace przy odnowie kościoła i jego otoczenia.  
Brałam aktywny udział w organizacji takich wydarzeń jak: 
Marki Off Road, bieg Nocny Marek, Spartakiada Rodzinna.
Byłam wolontariuszem w Centrum Zdrowia Dziecka, orga-
nizowałam akcje charytatywne na  rzecz dzieci. Po wybuchu 
wojny pomagałam uchodźcom z Ukrainy.

PO GODZINACH
W wolnym czasie czytam książki, zajmuję się ogrodem, gram 
w tenisa stołowego, jeżdżę motocyklem i biorę udział w ama-
torskich wyścigach samochodowych.  

MOJE PLANY SAMORZĄDOWE
Bycie radną powiatu wiąże się z podejmowaniem mądrych 
i rozważnych decyzji. Moją pracowitość i otwartość wykorzy-
stam w pełni na potrzeby miasta i powiatu. 
Moim głównym celem działania jest wszechstronny rozwój 
dzieci i młodzieży poprzez innowacyjne metody nauczania, bu-
dowanie inspirującego środowiska edukacyjnego oraz wspiera-
nie rozwoju umiejętności miękkich. Zaangażowanie w edukację 
sprawia, że mam świadomość potrzeb współczesnego świata. 
Swoje powołanie zawodowe chciałabym wykorzystać szczegól-
nie do realizowania działań na rzecz młodszych mieszkańców 
Marek poprzez pozyskiwanie środków zewnętrznych na budo-
wy i rozbudowy szkół, przedszkoli i żłobków.
Idąc za przykładem licznych działań włodarzy mareckich 
dotyczących poprawy infrastruktury, ja również będę szukała 
dofinansowania na inwestycje drogowe, aby kontynuować 
odnawianie zniszczonych nawierzchni ulic, budowę chodni-
ków i nowych dróg, a przy tym budować i  modernizować 
oświetlenie drogowe. Trzeba rozwiązać problem wód opado-

wych i zainwestować w budowę kanalizacji deszczowej. 
Chciałabym mieć wpływ na czystość i estetykę Marek, aby 
wyróżniały się wśród innych gmin jako miejsce spokojne, 
pełne zieleni i do rekreacji dla młodszych i starszych miesz-
kańców. Od kilku lat nasze miasto nie jest tylko „sypialnią” 
dla Warszawy, ale również miejscem odpoczynku, rekreacji, 
spotkań towarzyskich i biznesowych. 

Szanowni Państwo, 
startując z Komitetu Wyborczego Wyborców „JEDEN 
POWIAT DOBRY SAMORZĄD”, liczę na Państwa głos

             Elżbieta BŁOŃSKA OKRĘG MARKI, MIEJSCE 2

        Ewa MICHALAK OKRĘG MARKI, MIEJSCE 1

O MNIE
Z wykształcenia jestem pedagogiem i organizatorem  
pomocy społecznej. Przez większość zawodowego życia  
służę drugiemu człowiekowi w ośrodku pomocy społecznej.  
Obecnie jestem zastępcą dyrektora OPS Marki.  
Kandyduję do Rady Powiatu Wołomińskiego,  
gdyż uważam że wykorzystując własną wiedzę 
i doświadczenie mogę mieć realny wpływ na poprawę  
jakości życia mieszkańców. 

DOŚWIADCZENIE I OSIĄGNIĘCIA 
Pomaganie – to nie tylko mój zawód, ale i pasja.  
Na co dzień wspieram mieszkańców, którzy znajdują się 
w trudnych sytuacjach, w tym w kryzysie psychicznym  
m.in. po pożarach, stratach, żałobach.  
Interweniuję w sytuacjach zagrażających zdrowiu  
i życiu tak osób starszych jak i ochrony dzieci przed  
przemocą domową. W 2018 r. zostałam ustanowiona 
opiekunem rodziny repatriantów z Kazachstanu. 
Współpracuję z organizacjami pozarządowymi (NGO), 
Przystanią Nadzieja prowadzoną  
na rzecz uchodźców wojennych z Ukrainy.  
Dwukrotnie zainicjowałam remonty domów naszych 
mieszkańców za pośrednictwem programu  
„Nasz Nowy Dom”. W 2018 roku wraz z zespołem  
OPS Marki otrzymałam nagrodę specjalną  
Ministra Rodziny i Polityki Społecznej. W tym samym  
roku Starosta Powiatu Wołomińskiego dostrzegł  
moją pracę i otrzymałam z jego rąk wyróżnienie.  
W 2022 roku otrzymałam tytuł Kobiety z Marką 
w kategorii samorząd.

CO ZAMIERZAM – MOJE PLANY NA KADENCJĘ
→  Nowa polityka prorodzinna
Należy poważnie i odpowiedzialnie zająć się polityką 
prorodzinną powiatu i włączyć gminy w tworzenie tego 
systemu. Dziś mamy do czynienia z imitacją polityki 
prorodzinnej. Program „TAKrodzina.pl” dawno już się 
zdewaluował. Polityka rodzinna nie może polegać jedynie 
na udzielaniu zniżek i udziale w piknikach. Należy 
stworzyć szeroką ofertę dostępu do różnych usług i wsparcia 
różnych typów rodzin w tym w szczególności rodzin 
z niepełnosprawnością. 

→  Pilny remont oddziału ginekologii i położnictwa szpitala 
w Wołominie i zapewnienie kobietom godnych warunków 
i wsparcia.

 Oddział dla kobiet wymaga błyskawicznego remontu.  
Aby zbliżyć się choć trochę do standardu europejskiego pilne 
jest również zapewnienie na stałe doradcy laktacyjnego 
i pomocy psychologicznej dla kobiet po stratach i z objawami 
depresji poporodowej. 

→  Pomoc psychologiczna (m.in. w edukacji)
Problemy psychiczne młodych nasilają się, dlatego należy 
włączyć powiat w realne budowanie dobrostanu psychicznego 
młodych mieszkańców i zwiększyć finansowanie na ten 
cel. Szczególnie szkoły prowadzone przez powiat nie mogą 
pozostawać w tyle z pomocą terapeutyczną i dostępnością 
psychologa. 

→  Wsparcie osób z niepełnosprawnością
Obszarem moich zainteresowań będzie także wsparcie osób 

z niepełnosprawnością. Za niezbędne uważam powołanie 
do życia środowiskowego domu samopomocy w Markach 
oraz organizację warsztatów terapii zajęciowej. Powiat 
musi również współdziałać w zakresie tworzenia mieszkań 
wspomaganych dla osób z niepełnosprawnościami. W tym 
względzie będę zabiegać również o finansowanie zewnętrzne 
i rozwój partnerstw. 

Szanowni Mieszkańcy Marek,
Nasza drużyna składa się z doświadczonych, zaangażowanych 
i kompetentnych kandydatów, którzy są gotowi służyć 
mieszkańcom Marek reprezentując ich interesy w Radzie Powiatu 
Wołomińskiego. Wierzymy, że nasza wizja i determinacja 
czynią nas najlepszym wyborem w nadchodzących wyborach. 
Mamy bogate doświadczenie zawodowe i społeczne w różnych 
dziedzinach, co pozwala nam podejmować decyzje, które przyniosą 
korzyści całej społeczności.
W nadchodzących wyborach samorządowych reprezentujemy 
Komitet Wyborczy Jeden Powiat – Dobry Samorząd popierany przez 
Mareckie Stowarzyszenie Gospodarcze. Nasza drużyna jest gotowa 
podjąć wyzwania, które niesie ze sobą samorządność i pracować na 
rzecz rozwoju naszej małej ojczyzny, jaką są Marki.
Edukacja jest jednym z naszych priorytetów. Chcemy doprowadzić 
wreszcie do tego, by w Markach powstała szkoła ponadpodstawowa. 
Ta sprawa niestety nie została dopilnowana w ostatnich dwóch 
kadencjach rady powiatu. 
Równie ważna jest opieka nad osobami z niepełnosprawnościami. 
Chcemy zapewnić, że naszym dążeniem będzie, by wszystkie osoby 
z niepełnosprawnościami będą miały dostęp do niezbędnych usług 
i wsparcia, które pomogą im prowadzić pełne i satysfakcjonujące 
życie. 

Zdajemy sobie sprawę, że drogi powiatowe są ważnym elementem 
naszej infrastruktury i chcemy pracować nad ich poprawą 
i utrzymaniem, aby poprawić komfort ich użytkowania. 
Chcemy pracować nad poprawą bezpieczeństwa na drogach 
publicznych. Zadaniem samorządu powiatowego jest również 
organizacja sprawnej komunikacji publicznej pomiędzy 
poszczególnymi gminami.
Ważne jest dla nas, aby administracja była sprawna i skuteczna. 
Chcemy uporządkować proces wydawania pozwoleń na budowę, 
aby ułatwić mieszkańcom realizację ich planów budowlanych. 
Zdecydowanie będziemy zabiegać, by decyzje wydawane 
deweloperom były zgodne z aktualnymi planami zagospodarowania 
przestrzennego i konsultowane z samorządem Miasta Marki. 
Partie polityczne od wielu lat mają najwięcej do powiedzenia 
w zarządzaniu naszym powiatem. Chcemy to zmienić. Wierzymy, 
że komitety samorządowe powinny mieć większy udział w decyzjach 
podejmowanych przez administrację powiatową. Zobowiązujemy 
się do pracy na rzecz większego udziału społeczności lokalnej 
w procesie decyzyjnym. 
Zapraszamy do współpracy i wsparcia nas w tych wyborach. Razem 
możemy zbudować lepszą przyszłość dla miasta i powiatu.

Kandydaci KWW Jeden Powiat – Dobry Samorząd

Wspólnie z samorządowcami i liderami 
z miejscowości powiatu wołomińskiego 
powołaliśmy do życia powiatowy Komitet 
Wyborczy Wyborców Jeden Powiat – Dobry 
Samorząd. Nasze miasto reprezentuje w nim 
6 kandydatów, którzy będą ubiegać się 
o mandat radnego powiatu. To doświadczeni 
liderzy różnych środowisk, którzy zadbają o to, 
by głos naszego miasta we władzach powiatu 
wołomińskiego był słyszalny i skuteczny. 
To specjaliści w swoich dziedzinach, którzy 
są zdecydowani, by wykorzystać zdobyte 
umiejętności i doświadczenie na rzecz dobra 
naszej społeczności. Zachęcam Państwa do 
zapoznania się z ich sylwetkami oraz oczywiście 
do oddania na nich swojego głosu 7 kwietnia.
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O MNIE
Nazywam się Barbara Jóśko. Mieszkam w Markach od 
1972 roku. To moje miejsce na ziemi. Marki to moje życie,  
to tu przez ponad 50 lat przepracowałam w mareckiej 
oświacie. Tu również od wielu lat angażuję się społecznie 
na rzecz mieszkańców Marek wspierając potrzebujących 
i polepszając komfort naszego życia. 

O MOJEJ DZIAŁALNOŚCI ZAWODOWEJ
Z wykształcenia jestem magistrem pedagogiki, w zakresie 
wychowania przedszkolnego. Przez 51 lat pracowałam 
w Przedszkolu Miejskim nr 2 w Markach. Zaczynając 
jako nauczyciel, po latach pracy zawodowej powierzono 
mi funkcję dyrektora tej placówki, którą pełniłam 37 lat. 
Ukoronowaniem mojej długoletniej pracy zawodowej 
była rozbudowa budynku przedszkola przy ul. Dużej. Za 
zasługi oraz całokształt działalności na rzecz województwa 
mazowieckiego wyróżniona zostałam medalem PRO 
MASOVIA przez Marszałka Województwa Mazowieckiego.

O DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ
Mimo przejścia na emeryturę nadal staram się aktywnie 
działać na rzecz naszej małej Ojczyzny angażując się w życie 

społeczne. Od 2018 roku jestem członkiem Mareckiej Rady 
Seniorów, od ubiegłego roku kierując jej pracami pełniąc 
funkcję przewodniczącej. W 2022 roku uczestniczyłam 
w obradach Obywatelskiego Parlamentu Seniorów. 
Angażowałam się również w prace zespołu do spraw 
Mareckiego Budżetu Obywatelskiego jako przedstawiciel 
mieszkańców. 

DLACZEGO KANDYDUJĘ
Zdecydowałam się kandydować do Rady Powiatu 
Wołomińskiego, ponieważ chciałabym wykorzystać zdobyte 
doświadczenie zawodowe i społeczne na rzecz mieszkańców 
Marek i powiatu. Głos naszego miasta w radzie powiatu 
powinien być słyszalny i skuteczny. Jeśli obdarzą mnie 
Państwo zaufaniem, w Radzie Powiatu Wołomińskiego będę 
zabiegała o: 
→  budowę nowoczesnej szkoły średniej na terenie Marek,
→  powołanie Powiatowej Rady Seniorów,
→  rozwój bezpłatnej komunikacji autobusowej miedzy 

gminami powiatu,
→  zwiększenie powiatowej oferty kulturalnej dla 

mieszkańców Marek. 
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O MNIE
Mam 37 lat. Z zawodu jestem informatykiem. W czasie 
wolnym lubię jeździć na rowerze, oglądać ciekawe produkcje 
filmowe, spotykać się z przyjaciółmi i działać na rzecz mojej 
małej ojczyzny. Moi dziadkowie sprowadzili się do Marek 
ponad 50 lat temu. Tu wychowali się moi rodzice, tu jestem 
ja. Tu widzę swoją przyszłość.
 
O DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ
Od ponad 15 lat współpracuję z szeregiem grup 
i stowarzyszeń działających na rzecz miasta. 
Współorganizowałem takie przedsięwzięcia społeczne jak: 
kolonie letnie i wycieczki, turniej halowy TPM CUP, finały 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, Szanty, rajdy 
rowerowe, uroczystości historyczno–patriotyczne, pikniki 
i festyny. 
Od dziesięciu lat największą część swojego czasu poświęcam 
na działania w mareckiej Ochotniczej Straży Pożarnej, gdzie 
jestem prezesem zarządu. 
 
O DZIAŁALNOŚCI SAMORZĄDOWEJ
Od 2018 roku jestem radnym Marek. Miniona kadencja 
pozwoliła mi zdobyć doświadczenie w pracy samorządowej. 
Jestem dumny, że zostałem wybrany na stanowisko 
wiceprzewodniczącego Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska, która 
zajmowała się m.in. analizą bezpieczeństwa w mareckich 
szkołach i przedszkolach, sposobami działania Ośrodka 
Pomocy Społecznej czy Zakładu Usług Komunalnych. 
Pracowałem również jako członek Komisji Oświaty, Kultury 
i Sportu. Mam za sobą mnóstwo spotkań i rozmów z ludźmi. 

Cieszy mnie, że przy współpracy udało nam się wypracować 
kompromisy i zrealizować wiele celów. 
Miniona kadencja to także wiele niespodziewanych 
sytuacji jak epidemia czy wojna w sąsiednim kraju. 
Udział w Gminnym Zespole Zarządzania Kryzysowego 
i współorganizowanie akcji dostarczania żywności i innych 
niezbędnych artykułów pokazały mi jak zróżnicowane mogą 
być potrzeby i wymagania ludzi. 

MOJE PLANY
Zdobyte doświadczenie pragnę przenieść na wyższy 
poziom – do rady powiatu wołomińskiego, aby być głosem 
mieszkańców Marek i działających u nas NGO (organizacje 
pozarządowe) w tym organie. Dynamiczny rozwój naszego 
miasta sprawia, że przed nami stają ciągle nowe wyzwania. 
Wzrost liczby mieszkańców wymaga rozwoju infrastruktury 
– dróg, placówek oświatowych i miejsc do rekreacji, ale nie 
tylko. 
Pragnę zatroszczyć się przede wszystkim o dalsze podnoszenie 
jakości działań jednostek Straży Pożarnych poprzez 
doposażenie PSP i OSP w sprzęt niezbędny do likwidacji 
skutków podtopień czy wichur. 
Należy także zadbać o rozwój łączności i regularną 
konserwację linii energetycznych, aby zapobiec problemom 
braku prądu w Markach. 
Zadaniem powiatu jest również prowadzenie szkół 
ponadpodstawowych. Jednak mareckie liceum  
jest prowadzone przez naszą gminę. Jego siedziba  
znana jest każdemu mieszkańcowi Marek,  
nie trzeba więc tłumaczyć, dlaczego należy  
położyć większy nacisk na możliwość  

jej przeniesienia z uwagi na charakter budynku. Planowana 
przez powiat budowa nowej placówki się nie odbyła – chcę 
odświeżyć ten temat. 
Kolejnym ważnym elementem jest usprawnienie dotarcia 
komunikacją publiczną mieszkańcom Marek do placówek 
powiatowych, takich jak np. Wydział Komunikacji czy 
oddział ZUS. 
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O MNIE
Mam 37 lat. Wraz z żoną i córką od 11 lat mieszkam 
w Markach. Studiowałem w Warszawskim Collegium Civitas. 
Ukończyłem studia magisterskie ze specjalizacją  
„Analiza bezpieczeństwa narodowego i międzynarodowego”.
Jestem osobą, która ceni sobie niezależność, dlatego zawsze 
chciałem mieć własny biznes. W 2016 r. w końcu udało mi się 
zrealizować plany i założyłem firmę. Nasze przedsiębiorstwo 
zajmuje się sprzedażą internetową oraz montażem 
drzwi wewnętrznych. Pod koniec 2022 r. wraz z żoną 
zdecydowaliśmy się rozszerzyć naszą działalność internetową 
o branżę ubezpieczeniową. 
 
O DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ
Pomagam innym i angażuję się w życie Marek.  
Od wielu lat działam jako wolontariusz na rzecz 
naszego miasta i jego mieszkańców. Biorę czynny udział 
w wielu wydarzeniach:
→  Od dwóch lat działam w sztabie organizacyjnym 

Memoriału Bercika;
→  Dwukrotnie byłem członkiem sztabu organizacyjnego 

Finału WOŚP.  A zaczynałem w 2002 roku jako harcerz  
ZHP;

→  Co roku pomagam przy organizacji:
   – Spartakiady Rodzinnej – największej sportowo-

rekreacyjnej imprezy organizowanej na terenie 
naszego miasta;

   – Konwentu Kobiet Szminka – kobiecej imprezy 
organizowanej z okazji 8 marca przez koleżanki 
z Mareckiego Klubu Kobiet z Pasją

   – Akcji Św. Mikołaj mieszka w Markach – 
pomagam przy dostarczaniu paczek najbardziej 
potrzebującym mieszkańcom;

Angażuję się również w takie akcje jak: sadzenie drzew 
w mieście,  Onkobieg – marsz nordic walking oraz pikniki 
rodzinne (ostatnio w SP2).
Przy takich wydarzeniach jestem odpowiedzialny za dział 
techniczny. Odpowiadam za logistykę, budowę sceny, 
miasteczka namiotowego, zgranie nagłośnienia,  
oświetlenia, dostarczenie prądu do stoisk, koordynację  
firmy ochroniarskiej, współpracę z technikami 
z zewnętrznych firm.
 
PO GODZINACH
W wolnych chwilach lubię wędkować i spędzać czas z rodziną, 
najchętniej na Mazurach. Uwielbiam też saunować. 
W przyszłości chciałbym otworzyć własne saunarium 
z seansami saunamistrzów. Moją drugą pasją i aktywną 
formą spędzania czasu jest gra w siatkówkę. Razem 
z kolegami z Marek założyliśmy drużynę  
„Markowa Siatka”. Trenujemy dwa razy w tygodniu.   
Gram również w białołęckiej lidze – na pozycji środkowego.

DLACZEGO KANDYDUJĘ
Startuję w wyborach, ponieważ:
1.  Jako Radny Powiatu będę starał się do zwiększenia 

finansowania powiatowych inwestycji w naszym mieście 
– tak, aby odzwierciedlały one pozycję naszego miasta – 
jednego z największych w powiecie;

2.  Jako przedsiębiorca dążę do rozwoju i promowania 
rynku lokalnego;

3.  Chciałbym stworzyć powiatowe targi przedsiębiorcze,  
gdzie lokalne firmy mogłyby promować swój biznes  
i przez to rozwijać lokalny biznes;

4.  Chciałbym również stworzyć powiatowe targi  
pracy, dzięki którym nasi mieszkańcy  

mogliby zdobyć informację na temat wolnych miejsc  
pracy w naszych okolicach. Dzięki temu nie musieliby 
jeździć do Warszawy do pracy;

5.  Jako współorganizator wielu wydarzeń chciałbym 
zwiększyć rolę powiatu przy organizowaniu imprez;

6.  Jako sportowiec chciałbym uruchomić powiatowe 
turnieje sportowe.
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O MNIE
Mam 46 lat, jestem żonaty, ukończyłem Politechnikę 
Warszawską, pracuję obecnie na stanowisku Naczelnika 
Wydziału Zarządu Mieniem Komunalnym w Zakładzie Usług 
Komunalnych w Markach. Po godzinach pracy jestem fanem 
piwowarstwa domowego, żeglarstwa, sportów wodnych oraz 
literatury i filmów z gatunku fantastyki naukowej.

Moja przygoda z Markami rozpoczęła się, gdy w 2006 r. 
zostałem mieszkańcem Kwitnącego Osiedla przy ulicy 
Małachowskiego. Od tego czasu działam na rzecz jego 
mieszkańców jako Przewodniczący Rady Osiedla, a na rzecz 
wszystkich markowian jako członek, a od 2019 roku  
prezes Mareckiego Stowarzyszenia Gospodarczego.

O MOJEJ DZIAŁALNOŚCI SPOŁECZNEJ
Jestem współorganizatorem wielu mareckich projektów m.in.:
→  „Święty Mikołaj mieszka w Markach” – dzięki ofiarności 

anonimowych darczyńców udało się na przestrzeni kilku 
lat przygotować prawie tysiąc paczek świątecznych dla 
najmłodszych oraz najbardziej potrzebujących mieszkań-
ców naszego miasta. Czterokrotnie miałem zaszczyt być 
koordynatorem tej szlachetnej akcji.

→  Spartakiada Rodzinna CZAT – impreza rodzinna promują-
ca kulturę i zdrowy styl życia organizowana od 20 lat,

→  „Bieg Nocny Marek” – wieczorny bieg na dystansie 10 km 
w tym roku obchodzi swoje 10-te urodziny. Jest to naj-
większa tego typu impreza w powiecie,

→  Mareckie Targi Pracy – wydarzenie mające na celu przy-
gotowanie mieszkańców do wejścia lub powrotu na rynek 
pracy. W tym roku zapraszamy na kolejną edycję, która 
odbędzie się 24 października 2024,

→  Sąsiedzkie sadzenie roślin przy placu zabaw za Kwitnącym 
Osiedlem – dzięki środkom zewnętrznym wspólnie z sąsia-
dami zrekultywowaliśmy teren za naszym osiedlem,

→  Dni ziemi w Markach – po prostu postanowiliśmy zaziele-
nić także inne rejony Marek. W ubiegłych latach posadzo-
ne zostały drzewa i krzewy na ul. Dużej, Szkolnej, Grażyny 
i Żeromskiego,

→  We współpracy z OPS i organizacjami zrzeszającymi senio-
rów w tym roku po raz czwarty zorganizowaliśmy akcję 

„Zajączek mieszka w Markach” przygotowując  
ponad 100 koszyczków dla potrzebujących,

→  Pomoc dla uchodźców z Ukrainy. Po wybuchu wojny,  
we współpracy z władzami miasta uruchomiliśmy  
magazyn pomocowy z najpotrzebniejszymi artykułami  
dla uchodźców. Otworzyliśmy również dom, gdzie schro-
nienie może znaleźć jednocześnie około 50 osób.

O MOIM DOŚWIADCZENIU
Zawodowo odpowiedzialny jestem m.in. za:
→  rewitalizację zabytkowych kamienic przy Piłsudskiego. 

W planach jest uporządkowanie otoczenia kamienic oraz 
wyremontowanie ich w środku.

→  wymianę źródeł ciepła w 170 lokalach komunalnych. 
Niedawno udało się pozyskać środki zewnętrzne, dzięki 
którym do końca przyszłego roku ponad 2/3 mieszkań 
komunalnych pozbędzie się tzw. „kopciuchów”

→  budowę Centrum Aktywności Fabryczna 3, 
przestrzeni do działalności organizacji pozarządowych

→  ze względu na doświadczenie przy remoncie zabytków 
zostałem oddelegowany do wsparcia remontu mareckich 
zabytków: Mareckiego Ośrodka Kultury oraz kościołów: 
św. Izydora i św. Boboli w Markach

→  remont sali gimnastycznej i szatni na stadionie miejskim 
Marcovii. Wspólnie ze środowiskami kibiców udało się po-
malować nie tylko sale, ale też szatnie i korytarze w barwy 
mareckiego klubu, który w zeszłym roku obchodził swoje 
100 urodziny.

→  remont budynku przeznaczonego na przyjęcie rodziny 
repatriantów z Kazachstanu.

Szanowni Państwo!
Liczę na poparcie tych wszystkich osób, którym zależy na jak 
największym udziale organizacji pozarządowych (tzw. NGO) 
w życiu miasta.
Jeśli obdarzycie mnie Państwo zaufaniem, w Radzie Powiatu 
zajmę się przede wszystkim:
→  zwiększeniem udziału powiatu w życiu mareckich  

(i nie tylko) organizacji pozarządowych,
→  powiększeniem roli Rady Pożytku Publicznego  

oraz zwiększeniem liczby konkursów dla NGO,

→  będę wspierać wszelkie inicjatywy zmierzające do poprawy 
komunikacji z powiatowym wydziałem budownictwa, 
aby ograniczać skutki tzw. „patodeweloperki” 
w naszym mieście,

→  zajmę się kwestią rozbudowy transportu publicznego 
o linie kursujące także poza Al. Piłsudskiego oraz 
o połączenia między miastami naszego powiatu,

→  wesprę wszelkie inicjatywy pozwalające na dalszy 
rozwój terenów zielonych i rekreacyjnych za 
„Kwitnącym Osiedlem”,

→  będę dążył do powstania przy ul. Szpitalnej miejsca 
służącego pomocy młodzieży znajdującej się w trudnej 
sytuacji życiowej, a na Strudze do stworzenia obiektu 
o podobnym profilu działalności jak Centrum Aktywności 
Fabryczna 3.
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